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Protokół nr LXXVI/2023 
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 28 grudnia 2023 roku 
w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto  

 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
- Dariusz Puchała – Wójt Gminy Stare Miasto, 
- Janusz Frysiak – Zastępca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Jolanta Sobczak – Skarbnik Gminy Stare Miasto, 
- Monika Gromada – Zastępca Skarbnik Gminy Stare Miasto, 
- Marcin Janiak – radca prawny, 
- Elżbieta Kaczmarek – Kierownik Referatu Nieruchomości i Mienia, 

- Jolanta Fabisiak – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
-    Elżbieta Perkowska – Kierownik Referatu Rozwoju i Promocji, 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówień Publicznych, 
- Maria Szumigalska – Kierownik GOPS w Starym Mieście, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK, 
- Radosław Kaczmarek – inspektor UG Stare Miasto, 
-    Mateusz Staciwa – inspektor UG Stare Miasto. 
(lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 
Otwarcie LXXVI sesji Rady Gminy Stare Miasto godz. 10:03. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Halina Turajska – Dzień dobry Państwu. Proszę o uwagę. Otwieram 
LXXVI sesję Rady Gminy zwołaną na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 roku, poz. 40 i 572). Materiały zostały Państwu przesłane 
zgodnie z przepisami prawa. To jest sesja budżetowa to też Państwo otrzymali je dwa tygodnie wcze-
śniej. Porządek obrad. Witam Wójta Gminy Stare Miasto – Pana Dariusza Puchałę, Witam Skarbnika 
Gminy – Panią Jolantę Sobczak, Sekretarza Gminy – Panią Luizę Kędracką, Zastępcę Skarbnika – Panią 
Monikę Gromadę. Witam naszego prawnika – Pana Marcina Janiaka. Witam Wysoką Radę, Witam 
Sołtysów, kierowników jednostek i pracowników urzędu gminy.  
 
1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Na 15 radnych obecnych jest 14. Nieobecny jest Pan Przewodni-

czący Tymon Zioła. Pan Przewodniczący usprawiedliwiał swoją nieobecność.  
 
2. Przedstawienie porządku obrad LXXVI sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołów z LXXIV i LXXV sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwał:  

a) w sprawie wystąpienia gminy Stare Miasto ze stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiej-
skich Rzeczypospolitej Polskiej, 
b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego, 
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c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej                       
własność Gminy Stare Miasto, 
d) w sprawie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stare Miasto, 
e) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego     
2023, 
f) w sprawie wskazania członka organu stanowiącego JST do komisji konkursowej przeprowa-
dzającej postępowanie na stanowisko dyrektora szkoły podstawowej oraz dyrektora przedszkola 
prowadzonych przez Gminę Stare Miasto, 
g) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, 
h) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare 

Miasto na lata 2023-2035. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto 

na lata 2024-2038. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2024 r.: 

a) odczytanie przez Skarbnika Gminy ostatecznej wersji projektu uchwały budżetowej  
z uzasadnieniem, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy Stare Miasto 
na 2024 r. oraz informacja o uwzględnieniu uwag RIO w ostatecznej wersji projektu budżetu, 

c) przedstawienie opinii komisji stałych Rady przez jej Przewodniczących lub wyznaczonych 
członków Komisji, 

d) odczytanie ostatecznych wniosków Komisji Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Gminy do zgło-
szonych przez Komisje stałe opinii i wniosków do projektu budżetu, 

e) przedstawienie stanowiska Wójta do ostatecznych wniosków Komisji Budżetu oraz Rozwoju  
i Promocji Gminy zgłoszonych do projektu budżetu, 

f) dyskusja nad projektem budżetu Gminy na 2024 r., 
g) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich głosowanie, 
h) głosowanie uchwały. 

9. Podjęcie apelu w sprawie zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr 
XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa       
wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje  
spalanie paliw. 

10.  Przyjęcie planów pracy Komisji i Rady Gminy na 2024 r. 
11.  Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
12.  Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
13.  Zakończenie obrad LXXVI sesji Rady Gminy. 

Porządek obrad LXXVI sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad LXXVI sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Czy Panie, Panowie Radni mają uwagi bądź wnioski do przedsta-
wionego porządku obrad? Pan Wójt, proszę bardzo.  

Pan Dariusz Puchała – Dzień dobry Państwu. Zwracam się z wnioskiem o dodanie do porządku 
obrad projektów uchwał trzech uchwał dokładnie. Pierwsza, tj. zmieniająca uchwałę w sprawie emisji 
obligacji komunalnych, druga, tj. w sprawie udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu  
i trzecia również w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Pan Wójt zgłosił wprowadzenie do porządku ob-
rad trzech uchwał. Wniosek Pana Wójta proponuję, abyśmy te trzy, o wprowadzenie tych trzech 
uchwał przegłosowali jednorazowo, także głosowanie będzie obejmowało wprowadzenie do porząd-
ku obrad uchwały: a) zmieniającej uchwałę w sprawie obligacji komunalnych, b) uchwałę w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu i uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finan-
sowej Powiatowi Konińskiemu.  
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Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 radnych, „wstrzymało się” 0 głosów, osób. Porządek obrad zmieniono jednogłośnie. Odczy-
tam porządek obrad po przyjętej zmianie.  

Porządek obrad LXXVI sesji Rady Gminy Stare Miasto po zmianie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

Porządek obrad po zmianie: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad LXXVI sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołów z LXXIV i LXXV sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwał:  

a) w sprawie wystąpienia gminy Stare Miasto ze stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiej-
skich Rzeczypospolitej Polskiej, 
b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego, 
c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej                       
własność Gminy Stare Miasto, 
d) w sprawie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stare Miasto, 
e) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego     
2023, 
f) w sprawie wskazania członka organu stanowiącego JST do komisji konkursowej przeprowa-
dzającej postępowanie na stanowisko dyrektora szkoły podstawowej oraz dyrektora przedszkola 
prowadzonych przez Gminę Stare Miasto, 
g) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, 
h) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare 

Miasto na lata 2023-2035. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto 

na lata 2024-2038. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2024 r.: 

a) odczytanie przez Skarbnika Gminy ostatecznej wersji projektu uchwały budżetowej  
z uzasadnieniem, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy Stare Miasto 
na 2024 r. oraz informacja o uwzględnieniu uwag RIO w ostatecznej wersji projektu budżetu, 

c) przedstawienie opinii komisji stałych Rady przez jej Przewodniczących lub wyznaczonych 
członków Komisji, 

d) odczytanie ostatecznych wniosków Komisji Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Gminy do zgło-
szonych przez Komisje stałe opinii i wniosków do projektu budżetu, 

e) przedstawienie stanowiska Wójta do ostatecznych wniosków Komisji Budżetu oraz Rozwoju  
i Promocji Gminy zgłoszonych do projektu budżetu, 

f) dyskusja nad projektem budżetu Gminy na 2024 r., 
g) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich głosowanie, 
h) głosowanie uchwały. 

9. Podjęcie apelu w sprawie zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego  
nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa       
wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje  
spalanie paliw. 

10.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych. 
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11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu. 
12.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu. 
13.  Przyjęcie planów pracy Komisji i Rady Gminy na 2024 r. 
14.  Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
15.  Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
16.  Zakończenie obrad LXXVI sesji Rady Gminy. 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołów z LXXIV i LXXV sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Czy Panie, Panowie Radni mają uwagi do treści protokołu z LXXIV 
sesji Rady Gminy? Nie ma uwag. Przystępujemy do głosowania.  

 
„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 głosów. Protokół z LXXIV sesji Gminy został przyjęty 
jednogłośnie.  

Przewodnicząca Rady Gminy – I protokół z LXXV sesji Rady Gminy. Kto z Pań, Panów Radnych ma 
uwagi do przedstawionego protokołu? Uwag nie ma. Przystępujemy do głosowania.  

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 głosów. Protokół z LXXV sesji Rady Gminy został przy-
jęty jednogłośnie.  

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Informacja ta została Państwu przesłana. Jest również zamiesz-

czona na stronie gminy w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeżeli będą jakieś zapytania ze strony Pań-
stwa bądź uwagi do treści informacji międzysesyjnej o pracy Urzędu Gminy, to bardzo proszę  
w punkcie sprawy bieżące i zapytania.  
 

Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzyse-
syjnym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dyżury w Urzędzie Gminy w Biurze Rady Gminy, załatwianie 
spraw bieżących. Również udział w spotkaniu opłatkowym w Szkole Podstawowej w Starym Mieście. 

 

Punkt 6 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wszystkie uchwały, które będą przez Nas omawiane i podejmo-
wane zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 27 grudnia 2023 roku.   
 

a) w sprawie wystąpienia gminy Stare Miasto ze stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiej-
skich Rzeczypospolitej Polskiej, 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia do tej uchwały proszę Panią kie-
rownik – Elżbietę Perkowską.  

 
Pani Elżbieta Perkowska – Dzień dobry. Szanowni Państwo, uchwała dotyczy wystąpienia Gminy 

Stare Miasto ze stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej. Gmina 
Stare Miasto przynależy do stowarzyszenia od 2017 roku na podstawie uchwały Rady Gminy z dnia 30 
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czerwca w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia. Do najważniejszych celów Związku należy m.in. 
wspieranie idei samorządności terytorialnej, obrona wspólnych interesów gmin oraz dążenie do ich 
społeczno-gospodarczego rozwoju. Zgodnie z uchwałą Zgromadzenia z dnia 23 maja 2022 roku  
w sprawie uchwalenia statutu Związku, uchwała Rady Gminy o wystąpieniu członka ze Związku może 
być podjęta po uprzednim trzymiesięcznym wyprzedzającym pisemnym poinformowaniu Zarządu 
Związku przez Wójta o zamiarze wystąpienia danego członka ze Związku. Pismem z dnia 31 sierpnia 
tego roku Wójt Gminy Stare Miasto poinformował Związek Gmin Wiejskich o zamiarze wystąpienia ze 
Związku. Decyzję swą podtrzymał pismem z dnia 2 października. Decyzja podyktowana jest względa-
mi ekonomicznymi. Gmina Stare Miasto jest członkiem wielu różnych stowarzyszeń o zbliżonych ce-
lach i zadaniach statutowych, a każde uczestnictwo generuje koszty w postaci składek, innych kosz-
tów dodatkowych, co stanowi obciążenie dla budżetu gminy. Dziękuję bardzo.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 

Uchwała Nr LXXVI/506/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie wystą-
pienia gminy Stare Miasto ze stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Pol-
skiej. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 głosów, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Uchwała otrzymała LXXVI/506/2023 i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego, 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Pana inspektora – Pana 
Radosława Kaczmarka.  

 
Pan Radosław Kaczmarek – Dzień dobry Państwu. Zgodnie z zapisami art. 22 ust. 2 ustawy o fun-

duszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej zawarcie umowy  
z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego wymaga uzyskania 
Państwa zgody jako organu stanowiącego i jest także jednym z warunków uzyskania dopłaty ze środ-
ków funduszu rozwoju przewozów autobusowych. Ilość i przebieg linii wskazano w niniejszej uchwa-
le. Przewidywana ilość wykonanych kilometrów to 107598. Przewidywana wartość umowy to 
398.112,60 zł. brutto. Uwzględniając dopłatę z funduszu w wysokości 3,00 zł za km, wkład własny 
gminy wyniesie 76.318,60 zł. Dziękuję.   

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 

Uchwała Nr LXXVI/507/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie wyra-
żenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 
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„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie, została pod-
jęta jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Uchwała otrzymała LXXVI/507/2023 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej                       
własność Gminy Stare Miasto, 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały proszę Panią kierownik – Elżbietę 
Kaczmarek.  
 

Pani Elżbieta Kaczmarek – Dzień dobry Państwu. Projekt uchwały dotyczy sprzedaży w drodze 
przetargu nieruchomości położonej w obrębie Modła Królewska oznaczona nr ewid. 17/4 o pow. 
0,0234 ha. Kolejny numer działki to 10/1 o pow. 0,0204 ha, następnie 12/2 o pow. 0,0202 ha oraz 
działka 15/2 o pow. 0,0226 ha. Przedmiotowe działki stanowią własność Gminy Stare Miasto na pod-
stawie księgi wieczystej prowadzonej przez Sąd Rejonowy w Koninie. Działki zgodnie z miejscowy 
planem zagospodarowania przestrzennego znajdują się na terenie przeznaczonym pod teren aktywi-
zacji gospodarczej z przeznaczeniem pod zagospodarowanie kompleksowe z preferencją dla dużych 
inwestorów. W związku z zainteresowaniem właścicieli nieruchomości sąsiednich nabyciem przed-
miotowych działek, zasadnym jest sprzedaż w drodze przetargu zgodnie z obowiązującymi przepisa-
mi. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 

Uchwała Nr LXXVI/508/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie wyra-
żenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stare Mia-
sto, 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 głosów, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Uchwała otrzymała LXXVI/508/2023 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

d) w sprawie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stare Miasto, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Panią kierownik – Elżbietę Kaczmarek.  
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Pani Elżbieta Kaczmarek – Szanowni Państwo, projekt uchwały dotyczy zamiany  nieruchomości 
w miejscowości Bicz. Nieruchomość położona w obrębie Bicz oznaczona nr ewid. 119/2 o pow. 
0,0545 ha stanowi własność Gminy Stare Miasto na podstawie księgi wieczystej prowadzonej przez 
Sąd Rejonowy w Koninie i stanowiła ona drogę, natomiast  nieruchomość  położona  w  obrębie Bicz  
oznaczona następującymi numerami ewidencyjnymi: 95/1 o pow. 1m2, 96/1 o pow. 0,0232 ha, 172/2 
o pow. 0,0226 ha oraz 173/2 o pow. 0,1662 ha stanowi własność osoby fizycznej. Z uwagi na koniecz-
ność uregulowania stanu prawnego gruntu zajętego pod drogę, związanego z nowym jej przebiegiem 
zasadnym jest dokonanie zamiany gruntów zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 

Uchwała Nr LXXVI/509/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie zamia-
ny nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stare Miasto. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwała została podjęta jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Uchwała otrzymała LXXVI/509/2023 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

e) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego     
2023, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Skarbnika Gminy - Panią 
Jolantę Sobczak.  
 

Pani Jolanta Sobczak – Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Zgodnie z art. 263 ustawy o finansach 
publicznych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego może podjąć uchwałę w sprawie 
wydatków niewygasających pod warunkiem posiadania środków na ich wykonanie w budżecie tego 
roku, w którym zostały zaplanowane. Środki te muszą być zatem przekazane na odpowiedni rachunek 
bankowy przed upływem roku budżetowego tj. najpóźniej do 31 grudnia i zostały one zaplanowane 
na opracowanie projektu zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzen-
nego gminy Stare Miasto w kwocie 18.991,20 zł. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 

Uchwała Nr LXXVI/510/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie ustale-
nia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 



Strona 8 z 29 
 

„za” 14 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę podjęto jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Uchwała otrzymała LXXVI/510/2023 i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

f) w sprawie wskazania członka organu stanowiącego JST do komisji konkursowej przeprowa-
dzającej postępowanie na stanowisko dyrektora szkoły podstawowej oraz dyrektora przed-
szkola prowadzonych przez Gminę Stare Miasto, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały proszę kierownika referatu oświaty  

– Panią Jolantę Fabisiak.   
 

Pani Jolanta Fabisiak – Dzień dobry Państwu. Procedowana uchwała jest zgodna z brzmieniem 
art. 14a ustawy Prawo oświatowe. W przypadku szkoły lub przedszkola prowadzonych przez jednost-
kę samorządu terytorialnego, przedstawicielem organu prowadzącego szkołę lub placówkę, o którym 
mowa w ust. 14 pkt 1, w składzie komisji konkursowej może być również członek organu stanowiące-
go danej jednostki samorządu terytorialnego, wskazany przez ten organ. Rada Gminy wyłania swoje-
go przedstawiciela do składu komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na dyrektora szkoły 
lub przedszkola w drodze uchwały. 31 sierpnia 2024 r. kończy się kadencja dyrektorów 4 szkół pod-
stawowych prowadzonych przez Gminę Stare Miasto oraz kadencja dyrektora przedszkola samorzą-
dowego, w związku z powyższym planowane są postępowania konkursowe w celu wyłonienia dyrek-
torów powyższych placówek prowadzonych przez Gminę Stare Miasto. Ogłoszenie konkursu na sta-
nowiska dyrektorów szkół i przedszkola w trybie zarządzenia Wójta Gminy Stare Miasto planuje się 
na dzień 2 stycznia 2024 roku. W związku z powyższym procedowanie niniejszej uchwały jest uzasad-
nione. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń. §1. uchwały stanowi o osobach, przedstawia osoby, które będą brały udział 
w tych pracach. Są to Panowie Radni – Pan Tymon Zioła, Pan Michał Kałużny i Pan Andrzej Szyszyński. 
Panowie Radni wyrazili zgodę na udział w tej komisji, ponieważ nie mamy uwag … 

 
Uchwała Nr LXXVI/511/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie wska-
zania członka organu stanowiącego JST do komisji konkursowej przeprowadzającej postępowanie na 
stanowisko dyrektora szkoły podstawowej oraz dyrektora przedszkola prowadzonych przez Gminę 
Stare Miasto. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę podjęto jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Uchwała otrzymała LXXVI/511/2023 i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

g) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, 
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Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Skarbnika Gminy - Panią 
Jolantę Sobczak.  
 

Pani Jolanta Sobczak – Projekt w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023 zakłada 
zmniejszenie dochodów o kwotę 1.514,43 zł. do kwoty 84.882.171,22 zł. Również zakłada zmniejsze-
nie wydatków o kwotę 401.514,43 zł. do kwoty 88.109.163,79 zł. Na zmniejszenie dochodów wpły-
wały środki z funduszu pracy. W związku z tym dokonano zmniejszenie jak i również, jeśli chodzi  
o wydatki generalnie zmniejszono na zużyciach energii elektrycznej z uwagi na, że zachowano taryfy, 
które obowiązywały dotychczas. W związku z tym dokonano zmiany również przychodów i nie będzie 
w roku 2023 emisji obligacji z tytułu papierów wartościowych w kwocie 3.750.000,00 zł. Przychody  
w tym zakresie zostaną pokryte z wolnych środków oraz ze zmniejszenie wydatków, o których mówi-
łam. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 

Uchwała Nr LXXVI/512/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2023. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Uchwała otrzymała LXXVI/512/2023 i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

h) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare 
Miasto na lata 2023-2035. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O podanie uzasadnienia proszę Skarbnika Gminy - Panią Jolantę 
Sobczak.  
 

Pani Jolanta Sobczak – Projekt uchwały zakłada w zał. nr 1 w roku 2023 zmniejszenia dochodów  
i wydatków wynikających ze zmiany uchwały budżetowej. W wyniku dokonanych zmian uległ zmniej-
szeniu deficyt budżetu o kwotę 400.000,00 zł. oraz nie zwiększono zobowiązań gminy o planowaną 
emisję obligacji w roku 2023 w kwocie 3.750.000,000 zł. W zał. nr 2 dotyczącym wykazu przedsię-
wzięć nie dokonano zmian. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 

Uchwała Nr LXXVI/513/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2023-
2035. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    14 głosów 
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„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę podjęto jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Uchwała otrzymała LXXVI/513/2023 i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Szanowni Państwo, 15 minut przerwy. 

Przerwa: 10:34 - 10:49. 

Punkt 7 porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finan-
sowej Gminy Stare Miasto na lata 2024-2038. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O podanie uzasadnienia do uchwały proszę Skarbnika Gminy - 
Panią Jolantę Sobczak.  
 

Pani Jolanta Sobczak – Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sta-
re Miasto na lata 2024-2036 został Państwu wprowadzony Zarządzeniem Wójta Gminy i w związku  
z tym, do tego zarządzenia Regionalna Izba Obrachunkowa wniosła swoją opinię i na wstępie przeczy-
tam opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 7 grudnia 2023 roku w sprawie wyra-
żenia opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2024-2038. 
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, wyznaczony zarządzeniem Nr 
16/2023 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 4 września 2023 r., w osobach: 
Przewodnicząca: Anna Krzymińska, Członkowie: Renata Konowałek, Zofia Ligocka działając na pod-
stawie art. 13 pkt 12 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach obra-
chunkowych w związku z art. 230 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych,  
wyraża o przedłożonym przez Wójta Gminy Stare Miasto projekcie wieloletniej prognozy finansowej 
na lata 2024 – 2038 opinię pozytywną. Uzasadnienie. Projekt uchwały w sprawie wieloletniej progno-
zy finansowej na lata 2024 – 2038 Gminy Stare Miasto został przedłożony tutejszej Izbie elektronicz-
nie w dniu 15 listopada 2023 roku. Wydając niniejszą opinię Skład Orzekający zapoznał się z następu-
jącymi dokumentami będącymi w posiadaniu Izby: uchwałą budżetową na 2023 rok i zmianami do 
niej, projektem uchwały budżetowej na 2024 rok, uchwałami okołobudżetowymi mającymi wpływ na 
zadłużenie jednostki, sprawozdaniami budżetowymi sporządzonymi wg stanu na dzień 31.12.2022 r.  
i 30.09.2023 r. 1. Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej zawiera dane wyma-
gane przepisami art. 226 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. 2. Do projektu 
dołączone zostały objaśnienia przyjętych wartości, czym spełniono wymóg określony w art. 226 ust. 
2a ustawy o finansach publicznych. 3. Z analizy załącznika Nr 1 do projektu uchwały w sprawie Wielo-
letniej Prognozy Finansowej wynika, że wydatki bieżące w latach 2025 - 2027 planuje się na poziomie 
niższym niż w 2024 roku przy jednoczesnym wzroście dochodów bieżących w tych latach (za wyjąt-
kiem roku 2025). Z objaśnień przyjętych wartości nie wynika, na jakiej podstawie w latach następnych 
założono spadek wydatków bieżących. Skład Orzekający wskazuje, że zgodnie z art. 226 ust. 1 ustawy 
o finansach publicznych wieloletnia prognoza finansowa powinna być realistyczna. Objaśnienia po-
winny uprawdopodabniać realność planowanych wielkości budżetowych, gdyż tylko wtedy możliwa 
jest rzetelna ocena sporządzonego przez jednostkę samorządu terytorialnego dokumentu i sytuacji 
finansowej jednostki, a co za tym idzie możliwości realizowania nałożonych na nią zadań, a także 
możliwości zaciągania zobowiązań i dokonywania ich spłat. 4. Planowane wielkości budżetowe  
w latach objętych prognozą zapewniają przestrzeganie zasady, o której mowa w art. 242 ustawy  
o finansach publicznych. 5. W okresie objętym prognozą, tj. w latach 2024 - 2038 zachowana zostanie 
relacja wynikająca z art. 243 ustawy o finansach publicznych. 6. Z projektu wynika, że prognoza kwoty  
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długu sporządzona jest na okres, na który zaciągnięto oraz planuje się zaciągnąć zobowiązania, co  
wyczerpuje dyspozycje art. 227 ustawy o finansach publicznych. Prognozowana kwota długu na ko-
niec 2024 roku wyniesie 26.017.000 zł i zostanie spłacona do końca 2038 roku. W okresie objętym 
prognozą przychody z tytułu emisji papierów wartościowych zaplanowano tylko w roku 2024 w kwo-
cie 7.500.000 zł, a rozchody z tytułu spłaty zaciągniętych i planowanych do zaciągnięcia w 2024 roku 
zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek oraz emisji papierów wartościowych planowane są we 
wszystkich latach prognozy, tj. do roku 2038. 7. Zakres przewidzianych dla organu wykonawczego 
upoważnień nie wykracza poza dyspozycję wynikającą z art. 228 ustawy o finansach publicznych. 8. 
Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej wykazuje zgodność z projektem uchwały 
budżetowej na 2024 rok w zakresie wymaganym art. 229 ustawy o finansach publicznych w odniesie-
niu do danych dotyczących roku 2024. 9. Skład Orzekający stwierdził w przedłożonym projekcie niżej 
wymienione uchybienia: 1) w załączniku Nr 1, określającym prognozowane dochody i wydatki budże-
tu, wynik budżetu, przychody i rozchody budżetu oraz prognozą kwoty długu stwierdzono, iż: - w poz. 
10.6 „Spłaty, o których mowa w poz. 5.1, wynikające wyłącznie z tytułu zobowiązań już zaciągnię-
tych” wykazano rozchody budżetu w łącznej kwocie 16.667.000,00 zł, podczas gdy prognozowane 
zadłużenie na koniec 2023 roku wyniesie 20.417.000,00 zł (różnica 3.750,000,00 zł). Skład Orzekający 
wskazuje, iż wykazana w pozycji 10.6 suma spłat winna być równa sumie zaciągniętych zobowiązań  
i tych, które planowane są do zaciągnięcia do 31 grudnia 2023 roku. Po zamknięciu roku budżetowe-
go i sporządzeniu sprawozdań suma wykazanych kwot w poz. 10.6 winna być równa sumie zaciągnię-
tych i nie spłaconych do końca 2023 roku zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek; - w roku 2024  
w poz. 3 „Wynik budżetu” stanowi deficyt budżetu w wysokości 5.900.000,00 zł, a w poz. 3.1 kwotę 
prognozowanej nadwyżki budżetu przeznaczonej na spłatę kredytów, pożyczek i wykup papierów 
wartościowych wykazano kwotę 1.600.000,00 zł. Jeśli w pozycji 3 wynik budżetu stanowi deficyt to 
wówczas, w pozycji 3.1. winna zostać wykazana kwota 0,00 zł. Ponadto w latach 2033 – 2038 w błęd-
nych kwotach wykazano kwotę prognozowanej nadwyżki budżetu przeznaczonej na spłatę kredytów, 
pożyczek i wykup papierów wartościowych; - w roku 2025 w pozycji 2.2.1.1. „Wydatki o charakterze 
dotacyjnym na inwestycyjne i zakupy inwestycyjne” wykazano w kwocie 812.244,50 zł, natomiast  
w poz. 2.2.1. „Inwestycje i zakupy inwestycyjne, o których mowa w art. 26 ust. 4 pkt 1 ustawy” wyka-
zano 0 zł; 2) w załączniku Nr 2 do projektu WPF obejmującym wykaz przedsięwzięć wieloletnich dla 
przedsięwzięcia pn.: „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w miejscowości Modła Królewska – etap II 
wraz z budową kolektora tłocznego od oczyszalni” ustalono limit zobowiązań w kwocie wyższej niż 
limity wydatków dla przedmiotowego zadania. Mając powyższe na względzie Skład Orzekający posta-
nowił jak w sentencji. Przewodnicząca Składu Orzekającego Anna Krzymińska. Od niniejszej uchwały 
Składu Orzekającego służy odwołanie do Kolegium Izby w terminie 14 dni od daty jej doręczenia  
i w tym miejscy jest również opinia w sprawie deficytu Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obra-
chunkowej w Poznaniu również z 7 grudnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfi-
nansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok Gminy Stare Miasto.  
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, wyznaczony zarządzeniem Prezesa 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Nr 16/2023 z dnia 4 września 2023 r., w osobach: Prze-
wodnicząca: Anna Krzymińska, Członkowie: Renata Konowałek, Zofia Ligocka działając na podstawie 
art. 13 pkt 10 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunko-
wych oraz art. 246 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych po dokonaniu 
analizy projektu budżetu Gminy Stare Miasto na 2024 rok, przedłożonego tut. Izbie w dniu 15 listo-
pada 2023 roku wyraża opinię pozytywną. W projekcie uchwały budżetowej Gminy Stare Miasto na 
2024 rok zaplanowane zostały dochody ogółem w wysokości 93.699.880,97 zł i wydatki w wysokości 
99.599.880,97 zł. Deficyt budżetu wynosi 5.900.000,00 zł. W § 3 projektu uchwały budżetowej posta-
nowiono, że deficyt budżetu zostanie sfinansowany przychodami z tytułu emitowanych papierów 
wartościowych. W załączniku Nr 4 „Przychody i rozchody budżetu w 2024 roku” do projektu uchwały 
budżetowej zaplanowano przychody ze sprzedaży innych papierów wartościowych w wysokości 
7.500.000,00 zł oraz przychody ze spłat pożyczek i kredytów udzielonych ze środków publicznych  
w kwocie 300.000,00 zł, a także rozchody na spłatę otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów  
w wysokości 1.900.000,00 zł. Spłaty zobowiązań wynikających z zaciągniętych pożyczek i kredytów 
oraz wyemitowanych i planowanych emisji papierów wartościowych (obligacji komunalnych) wraz  
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z wydatkami na obsługę długu, nie przekroczą dopuszczalnego limitu spłaty zobowiązań określonego 
na podstawie art. 243 ustawy o finansach publicznych w 2024 roku oraz w latach następnych obej-
mujących okres spłaty zobowiązań zaciąganych na sfinansowanie deficytu w 2024 roku. Biorąc po-
wyższe pod uwagę Skład Orzekający ocenił, iż wskazane w § 3 projektu uchwały budżetowej na 2024 
rok źródła sfinansowania deficytu przychodami z emisji obligacji komunalnych są prawnie dopusz-
czalne i możliwe do pozyskania. Biorąc powyższe pod uwagę Skład Orzekający wyraził opinię jak  
w sentencji. Przewodnicząca Składu Orzekającego Anna Krzymińska. Od niniejszej uchwały Składu 
Orzekającego służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w terminie 14 dni od 
daty jej doręczenia. W związku z tymi opiniami jak i również z częścią związaną z realizacją Wielolet-
niej Prognozy Finansowej w zakresie otrzymanych środków w ramach Polskiego Ładu zachodzi ko-
nieczność również w tym zakresie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, dlatego w części tej 
której dotyczy to roku 2024 w zał. nr 1 w roku 2024 dokonano zwiększenia po stronie dochodów  
i wydatków majątkowych o kwotę 3.709.713,85 zł. Również w związku z tą opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w pozycji 3.10 wskazano 0 i w pozycji 2.21 uzupełniono kwotę dotacji 812.244,50 zł. 
Natomiast w zał. nr 2 dopisano zadanie: Budowa i modernizacja infrastruktury drogowej w Gminie 
Stare Miasto. Zadanie ujęte zostało w budżecie Gminy Stare Miasto na rok 2024, natomiast uzupeł-
niono w Wieloletniej Prognozie Finansowej, ponieważ będzie ono realizowane również w roku 2025 
na łączną kwotę 6.350.000,00 zł. W tym w roku w 2024: 3.150.000,00 zł. i w roku 2025: 3.200.000,00 
zł. Promesa, która obejmuje realizację zadań dotyczy przebudowy dróg w m. Żychlin, ul. Południowa; 
Żychlin, ul. Sosnowa; Żychlin, ul. Modrzewiowa i w m. Stare Miasto i Janowice. Również w zadaniu 
After Coal wdrożenie strategii na rzecz neutralności klimatycznej Wielopolska Wschodnia 2040  
w roku 2024 dokonano aktualizacji otrzymanego dofinansowania kwotę 193.445,00 zł. oraz w latach 
następnych. Zadanie rozbudowa oczyszczalni ścieków w m. Modła Królewska ETAP II wraz z budową 
kolektora tłocznego do oczyszczalni została wyłączona z Wieloletniej Prognozy Finansowej, ponieważ 
zakończenie nastąpi w roku 2024 i również zmieni się okres obejmowania Wieloletniej Prognozy  
Finansowej z uwagi na to, że emisja obligacji nie nastąpiła w roku 2023. Ten okres będzie obejmował 
lata 2024-2036. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 

Uchwała Nr LXXVI/514/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie uchwa-
lenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2024-2036. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 głosów, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 
2024-2036 przyjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Uchwała otrzymała LXXVI/514/2023 i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Punkt 8 porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2024 r.: 
 

a) odczytanie przez Skarbnika Gminy ostatecznej wersji projektu uchwały budżetowej z uzasad-
nieniem, 
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Pani Jolanta Sobczak – Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2024. Na podsta-
wie art. 18 ust. 2 pkt 4, pkt 9 lit „i”, pkt 10 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
oraz art. 212, 214, 215, 222, 235-237, 258 i 264 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych oraz art. 111 ustawy z 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z kon-
fliktem zbrojnym na terenie tego państwa Rada Gminy Stare Miasto uchwala, co następuje: § 1. 1. 
Ustala się dochody budżetu na 2024 rok w łącznej kwocie 97.409.594,82 zł. z tego: 1) dochody bieżą-
ce w kwocie 75.495.579,60 zł. 2) dochody majątkowe w kwocie 21.914.015,22 zł. 2. Dochody, o któ-
rych mowa w ust. 1 obejmują w szczególności: pkt 1) dotacje celowe na realizację zadań z zakresu 
administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi ustawami zgodnie z załącznikiem Nr 3. § 2. 1. 
Ustala się wydatki budżetu na rok 2024 w łącznej kwocie 103.309.594,82 zł. z tego: 1) wydatki bieżą-
ce w kwocie 75.339.479,84 zł. 2) wydatki majątkowe w kwocie 27.970.114,98 zł. zgodnie z załączni-
kiem Nr 2 i 8 do uchwały. 2. Wydatki, o których mowa w ust. 1 obejmują w szczególności: pkt 1) wy-
datki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi ustawami, 
zgodnie z załącznikiem Nr 3. § 3. Deficyt budżetu w kwocie 5.900.000,00 zł. zostanie sfinansowany 
przychodami z tytułu emitowanych papierów wartościowych. § 4. Określa się łączną kwotę planowa-
nych przychodów budżetu w wysokości 7.800.000,00 zł. zgodnie  z załącznikiem  Nr 4. § 5. Określa się 
łączną kwotę planowanych rozchodów budżetu w wysokości 1.900.000,00 zł. zgodnie z załącznikiem  
Nr 4. § 6. Określa się limit zobowiązań z tytułu wyemitowanych papierów wartościowych w kwocie 
7.500.000,00 zł. § 7. Ustala się zestawienie planowanych kwot dotacji, z tego: 1) dotacje dla jedno-
stek sektora finansów publicznych 2) dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych 
zgodnie z załącznikiem Nr 5. § 8. Upoważnia się Wójta do: 1) dokonywania zmian w budżecie polega-
jących na przeniesieniach w planie wydatków między paragrafami i rozdziałami w ramach działu  
w zakresie wydatków na wynagrodzenia ze stosunku pracy, wydatków majątkowych lub między za-
daniami w ramach działu, 2) dokonywania zmian w budżecie polegających na dokonywaniu zmian  
w planie dochodów i wydatków związanych ze: a. zmianą kwot lub uzyskaniem płatności przekazy-
wanych z budżetu środków europejskich, o ile zmiany te nie pogorszą wyniku budżetu, b. zmianami  
w realizacji przedsięwzięcia finansowanego z udziałem środków europejskich albo środków, o których 
mowa w art. 5 ust. 1 pkt 3, o ile zmiany te nie pogorszą wyniku budżetu, c. zwrotem płatności otrzy-
manych z budżetu środków europejskich. 3) zaciągania kredytów i pożyczek oraz emitowania papie-
rów wartościowych, o których mowa w art. 89 ust. 1 i art. 90 do kwoty 7.500.000,00 zł. 4) w celu 
realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na tery-
torium tego państwa upoważnia się wójta do dokonania zmian w planie dochodów i wydatków bu-
dżetu jednostki samorządu terytorialnego, w tym dokonywania przeniesień wydatków między dzia-
łami klasyfikacji budżetowej. 5) przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do 
zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych 
jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności wykracza-
ją poza rok budżetowy. 6)  lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach w innych ban-
kach, niż  bank prowadzący obsługę budżetu. § 9. Określa się sumę, do której Wójt może samodziel-
nie zaciągać zobowiązania w wysokości 10.000.000,00 zł., w tym z tytułu umów, których realizacja  
w roku następnym jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki i termin zapłaty upły-
wa w roku następnym. § 10. Dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholo-
wych stanowią kwotę 360.000,00 zł. Dochody z tytułu opłaty od napojów alkoholowych (tzw. „mał-
pek”) stanowią kwotę 110.000,00 zł. Wydatki w kwocie 470.000,00 zł. przeznacza się: 1) na realizację 
zadań określonych w programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w wysokości 
465.000,00 zł. 2) w gminnym programie przeciwdziałania narkomanii w wysokości 5.000,00 zł. § 11. 
Dochody z wpływów z tytułu opłat i kar, o których mowa w art. 402 ust. 4-6 ustawy Prawo ochrony 
środowiska przeznacza się na finansowanie wydatków z zakresu ochrony środowiska, określonym 
ustawą, zgodnie z załącznikiem Nr 6. § 12. Dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami  
komunalnymi oraz wydatki związane z gospodarowaniem odpadami komunalnymi określa Tabela Nr 
9 do niniejszej uchwały. § 13. Tworzy się rezerwy: 1) ogólną w wysokości 101.252,95 zł. 2) celową  
w wysokości 1.704.636,00 zł., w tym: a. bieżącą na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania 
kryzysowego w kwocie 149.000,00 zł. b. bieżącą na wypłatę nagród jubileuszowych i odpraw emery-
talnych w łącznej kwocie 1.445.636,00 zł. c. majątkową na inwestycje i zakupy inwestycyjne w kwocie 
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110.000,00 zł. § 14. Wyodrębnia się Fundusz Sołecki według zestawienia wydatków z podziałem kwot 
oraz określeniem przedsięwzięć do realizacji poszczególnych sołectw oraz pozostałe wydatki jedno-
stek pomocniczych zgodnie z załącznikiem Nr 7. § 15. 1. Dochody i wydatki na zadania majątkowe 
realizowane w roku 2024 w ramach środków z Rządowego Funduszu Polski Ład - Program Inwestycji 
Strategicznych na realizację zadań inwestycyjnych. 2. Dochody i wydatki na zadania bieżące realizo-
wane w roku 2024 w ramach środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19. 3. Dochody i wydatki 
na zadania bieżące realizowane w roku 2024 w ramach środków z Funduszu Pomocy zgodnie z za-
łącznikiem nr 10. § 16. Plan dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej 
w roku 2024 wynosi 55.116,00 zł. zgodnie z załącznikiem nr 11. § 17. Wykonanie uchwały powierza 
się Wójtowi. § 18. Uchwała wchodzi w życie 1 stycznia 2024 roku i podlega publikacji w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Dziękuję. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo.  
 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Gminy Stare Miasto 
na 2024 r. oraz informacja o uwzględnieniu uwag RIO w ostatecznej wersji projektu budżetu, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie tej informacji proszę Skarbnika Gminy – Panią 

Jolantę Sobczak. Zastępca – Pani Monika Gromada, proszę bardzo.  
 
Pani Monika Gromada – Uchwała Nr SO-7/0952/169/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 7 grudnia 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Stare Miasto na 2024 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu wyznaczony zarządzeniem Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Nr 
16/2023 z dnia 4 września 2023 r., w osobach: Przewodnicząca: Anna Krzymińska, Członkowie: Rena-
ta Konowałek, Zofia Ligocka działając na podstawie art. 13 pkt 3 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 paź-
dziernika 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych w związku z art. 238 ustawy z dnia 27 sierp-
nia 2009 r. o finansach publicznych wyraża o przedłożonym przez Wójta Gminy projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Stare Miasto na 2024 rok opinię pozytywną z uwagami wyrażonymi w pkt 7 uza-
sadnienia. Uzasadnienie. Wójt Gminy Stare Miasto w dniu 15 listopada 2023 roku przedłożył tutejszej 
Izbie w formie elektronicznej projekt uchwały budżetowej na 2024 rok celem zaopiniowania. Wraz  
z projektem przedłożone zostało uzasadnienie do uchwały oraz materiały informacyjne. W dniu 28 
lipca 2010 roku Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżeto-
wej Gminy Stare Miasto. Szczegółowość projektu, uzasadnienie oraz materiały informacyjne załączo-
ne do projektu odpowiadają wymogom określonym w/w uchwałą. 1. W projekcie budżetu na 2024 
rok ustalone zostały: - dochody w wysokości 93.699.880,97 zł, w tym dochody bieżące w kwocie 
75.495.579,60 zł, - wydatki w wysokości 99.599.880,97 zł, w tym wydatki bieżące w kwocie 
75.339.479,84 zł. Prognozowane w projekcie budżetu dochody bieżące są wyższe od planowanych 
wydatków bieżących o 156.099,76 zł, a zatem spełniony zostanie wymóg wynikający z przepisu art. 
242 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. 2. Planowany deficyt budżetu w wyso-
kości 5.900.000,00 zł, zgodnie z postanowieniem § 3 projektu uchwały budżetowej, proponuje się 
sfinansować przychodami z tytułu emitowanych papierów wartościowych. W projekcie uchwały  
budżetowej na 2024 r. zaplanowano przychody ze sprzedaży innych papierów wartościowych (§ 931) 
w wysokości 7.500.000,00 zł, przychody ze spłat pożyczek i kredytów udzielonych ze środków pu-
blicznych (§ 951) w wysokości 300.000,00 zł, a także rozchody na spłatę otrzymanych krajowych po-
życzek i kredytów (§ 992) w wysokości 1.900.000,00 zł. 3. Kwoty zaplanowanych w wydatkach budże-
tu rezerw, tj. rezerwy ogólnej i rezerw celowych mieszczą się w granicach określonych w przepisie 
art. 222 ust. 1 i 3 ustawy finansach publicznych, a rezerwa celowa na realizację zadań własnych  
z zakresu zarządzania kryzysowego mieści się w limicie określonym w art. 26 ust. 4 ustawy z dnia 26 
kwietnia 2007 r. o zarządzaniu kryzysowym (Dz. U. z 2023 r. poz. 122). 4. Zakres unormowań zawar-
tych w projekcie uchwały budżetowej odpowiada wymogom ustawy o finansach publicznych,  
a w szczególności art. 212 i 215 ustawy. Projekt uchwały jest kompletny, rachunkowo zgodny.  
5. W postanowieniach projektu uchwały lub załącznikach wyodrębniono dochody i wydatki związane 
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ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu wynikającymi z odrębnych ustaw. 6. Wydatki zwią-
zane z realizacją Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
wydatki związane ze zwalczaniem narkomanii zaplanowano w kwocie równej planowanym wpływom 
za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych oraz opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych w obrocie hurtowym. 7. Skład Orzekający wskazuje, że w projekcie uchwały budżeto-
wej wystąpiły niżej wymienione uchybienia: 1) W załączniku Nr 2 do projektu WPF stanowiącym wy-
kaz przedsięwzięć wieloletnich zaplanowano zadanie pn. „LIFE AFTER COAL PL – Wdrożenie strategii 
na rzecz Neutralności Klimatycznej Wielkopolski 2040 ” z limitem wydatków w 2024 r. w kwocie 
211.235,92 zł, jednakże w projekcie budżetu na 2024 r. wydatki w dz. 900 rozdz. 90005 w paragra-
fach z czwartą cyfrą „1” i „2” zaplanowano w łącznej kwocie 193.445,00 zł. Zatem projekt budżetu na 
2024 rok nie zapewnia w pełni realizacji limitu wydatków na to przedsięwzięcie w 2024 roku. 2) W § 8 
postanowienia projektu uchwały budżetowej zawarto upoważnienia dla Wójta Gminy m.in. do zacią-
gania kredytów i pożyczek oraz emitowania papierów wartościowych, o których mowa w art. 89 ust. 
1 i art. 90 (§ 8 pkt 3) oraz do zaciągania zobowiązań zaliczanych do tytułu dłużnego, o którym mowa 
w art. 72 ust. 1 pkt 2, innych niż określone w pkt 3 (§ 8 pkt 4), jednakże nie określono kwoty do której 
Wójt będzie mógł zaciągać te zobowiązania. Ponadto w projekcie budżetu na 2024 r. nie planuje się 
wydatków klasyfikowanych w § 4920 /Spłata zobowiązań jednostek samorządu terytorialnego zali-
czanych do tytułu dłużnego - kredyty i pożyczki, o którym mowa w art. 72 ust. 1 pkt 2 ustawy/ lub  
w § 6150 /Wydatki majątkowe jednostek samorządu terytorialnego na spłatę zobowiązań zaliczanych 
do tytułu dłużnego - kredyty i pożyczki, o którym mowa w art. 72 ust. 1 pkt 2 ustawy/ w których  
ujmuje się wydatki na spłatę zobowiązań zaliczanych do tytułu dłużnego - kredyty i pożyczki, inne niż 
kredyty i pożyczki, a także w postanowieniach projektu uchwały budżetowej nie określono zgodnie  
z art. 212 ust. 1 pkt 6a limitu zobowiązań zaliczanych do tytułu dłużnego, o którym mowa w art. 72 
państwowy dług publiczny ust. 1 pkt 2, innych niż określone w pkt 6. 3) Z załącznika Nr 8 pn. „Docho-
dy i wydatki wynikające z ustawy Prawo ochrony środowiska w 2024 roku” do projektu budżetu  
wynika, że uzyskane dochody z tytułu opłat i kar za korzystanie ze środowiska przeznacza się na za-
kup koszy ulicznych w celu utrzymania czystości na terenie gminy, które sklasyfikowano w rozdziale 
90002 /Gospodarka odpadami komunalnymi. Skład Orzekający wskazuje, iż zakup koszy ulicznych nie 
wpisuje się w zadania gminy wymienione w art. 400a ust. 1 pkt 2, 5, 8, 9, 15, 16, 21-25, 29, 31, 32  
i 38- 42 ustawy Prawo ochrony środowiska (Dz. U. z 2022 r. poz. 2556 ze zm.). Jest to zadanie wynika-
jące z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2023 r. poz. 1469 ze zm.). Ponad-
to wydatki na zakup koszy ulicznych należy klasyfikować w rozdz. 90003 /Oczyszczanie miast i wsi/.  
4) Z załącznika Nr 8 do projektu budżetu na 2024 rok, stanowiącego wykaz zadań inwestycyjnych, 
wynika że w dz. 600 /Transport i łączność/ rozdz. 60016 /Drogi publiczne gminne/ § 6058 oraz § 6059 
zaplanowano wydatki na realizację zadania pn. „Remont drogi gminnej w nawierzchni asfaltowej  
w miejscowości Lisiec Wielki - Bicz” w łącznej kwocie 2.021,762,00 zł. Użyte słowo „remont” w na-
zwie zadania wskazuje, iż jest to zadanie realizowane w ramach wydatków bieżących, a nie majątko-
wych. 5) W załączniku Nr 2 „Wydatki” oraz Nr 8 „Wykaz zadań inwestycyjnych do realizacji w 2024 
roku” do projektu uchwały budżetowej w rozdziale 60002 /Infrastruktura kolejowa/zaplanowano 
wydatki w § 6590 /Środki przekazane przez jednostki samorządu terytorialnego na finansowanie lub 
dofinansowanie zadań inwestycyjnych na podstawie odrębnych przepisów/ w wysokości 41.700,00 zł 
na zadanie pn. „Realizacja Projektu „Budowa nowej linii kolejowej Turek – Konin ramach Programu 
Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej - Kolej+ do 2029 roku”, jednakże zgodnie 
z przyjętą Uchwałą Nr LXVII/446/2023 z dnia 27 kwietnia 2023 r. w sprawie udzielenia Województwu 
Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na pokrycie części wkładu własnego  
w związku z realizacją Projektu pn. „Budowa nowej linii kolejowej Turek - Konin” w ramach Programu 
Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej - Kolej+ do 2029 roku z planowaną kwo-
tą dotacji na rok 2024 41.700,00 zł, a zatem prawidłowa klasyfikacja dla tego zadania to § 6300 
/Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego na 
dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych/. 6) Z analizy załącznika  
Nr 2 „Wydatki” oraz załącznika Nr 10 „Dochody i wydatki na zadania majątkowe realizowane w roku 
2024 w ramach środków z Rządowego Funduszu Polski Ład”, wynika że dochody z Rządowego Pro-
gramu Odbudowy Zabytków sklasyfikowano w § 6370 /Środki otrzymane z Rządowego Funduszu 
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Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych na realizację zadań majątkowych/, jednakże środki 
otrzymane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków należy klasyfikować w § 6090 
/Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID–19 na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realiza-
cji inwestycji i zakupów inwestycyjnych związanych z przeciwdziałaniem COVID–19/. Mając na uwa-
dze całokształt przeprowadzonego badania Skład Orzekający postanowił jak w sentencji. Przewodni-
cząca Składu Orzekającego: Anna Krzymińska. 

 
Pani Jolanta Sobczak – Ja jeszcze dodam, że w projekcie jest również odczytanie opinii o deficy-

cie, ale ta opinia była czytana przy Wieloletniej Prognozie Finansowej, dlatego uznajcie Państwo ją za 
spełniony wymóg.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Tak, oczywiście. Bardzo dziękujemy.  
 

c) przedstawienie opinii komisji stałych Rady przez jej Przewodniczących lub wyznaczonych 
członków Komisji, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo proszę Komisję Edukacji, Spraw Społecznych, Praworząd-

ności oraz Bezpieczeństwa o przedstawienie opinii na temat budżetu gminy na rok 2024, Pan Andrzej 
Szyszyński. 
 

Pan Andrzej Szyszyński – Opinia Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Praworządności oraz Bez-
pieczeństwa w sprawie projektu budżetu Gminy Stare Miasto na rok 2024. Komisja Edukacji, Spraw 
Społecznych, Praworządności oraz Bezpieczeństwa dokonała analizy projektu budżetu Gminy Stare 
Miasto na rok 2024 . Komisja jednogłośnie wyraża pozytywną opinię o projekcie budżetu Gminy Stare 
Miasto na rok 2024. Popisy członków Komisji: Przewodniczący - Tymon Zioła, Zastępca Przewodniczą-
cego - Andrzej Szyszyński, Członek - Michał Kałużny. Dziękuję.      

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Proszę Komisję Skarg, Wniosków i Petycji  

o przedstawienie opinii budżetu na rok 2024. 
 
Pan Tomasz Wilczyński – Komisja po zapoznaniu się z projektem uchwały budżetowej w składzie: 

Tomasz Wilczyński – Przewodniczący, Paweł Kwieciński – Wiceprzewodniczący, Członkowie: Mirosław 
Kujawa i Ewelina Andrzejak wyrazili pozytywną opinię na temat projektu budżetu. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę Komisję Rewizyjną. Pana Przewodniczącego bądź osobę 

przez niego wyznaczoną o przedstawienie opinii na temat budżetu gminy na roku 2024.  
 
Pan Michał Kałużny – Komisja Rewizyjna Rady Gminy Stare Miasto po zapoznaniu się z projek-

tem budżetu gminy na rok 2024 oraz autopoprawką Wójta Gminy wyraża pozytywną opinię o projek-
cie budżetu gminy na rok 2024. Jednocześnie Komisja Rewizyjna stwierdza, że prace nad projektem 
budżetu gminy na rok 2024 przebiegały zgodnie z wymaganymi prawem procedurami. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Komisja Obszarów Wiejskich oraz Ochrony Śro-

dowiska – Pan Przewodniczący bądź osoba przez niego wyznaczona, Pan Przewodniczący.  
 

Pan Mirosław Stasiak – W imieniu Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz Ochrony Środowi-
ska Komisja popiera projekt budżetu na 2024 rok i wnioskuje o jego przyjęcie. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Proszę teraz Komisję Budżetu oraz Rozwoju  

i Promocji Gminy o odczytanie ostatecznych wniosków Komisji Budżetu oraz Rozwoju i Promocji 
Gminy do zgłoszonych przez Komisje stałe opinii i wniosków do projektu budżetu oraz o przedstawie-
nie opinii na temat budżetu gminy na rok 2024.  
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d) odczytanie ostatecznych wniosków Komisji Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Gminy do zgło-
szonych przez Komisje stałe opinii i wniosków do projektu budżetu, 
 

Pan Lesław Wejman – Komisja Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Gminy w składzie: Lesław Wej-
man – Przewodniczący, Andrzej Szyszyński – Zastępca Przewodniczącego i Karol Teodorczyk – czło-
nek przedstawia opinię o projekcie budżetu na rok 2024. Komisja szczegółowo zapoznała się z pro-
jektem budżetu na rok 2024 i opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej projektu budżetu, 
wieloletniej prognozy finansowej oraz planowanego deficytu. Nie będę tutaj powtarzał cyfr, które 
już tu padły, przejdę do opinii. Projekt budżetu został opracowany na podstawie podjętych wcześniej 
decyzji podatkowych i dostępnych informacji o założeniach na rok 2024. Dochody bieżące są wyższe 
od planowanych wydatków bieżących o kwotę 156.000,00 zł. Ona, ta kwota nie jest wysoka, dlatego 
też wymaga w roku budżetowym 2024 dyscypliny wydatku. Wysokość deficytu mieści się w obowią-
zujących, dopuszczalnych wskaźnikach. Uważamy, że wzorem lat ubiegłych planowany deficyt będzie  
w 2024 systematycznie zmniejszany i nie będzie potrzeby emitowania planowanej wielkości obligacji 
tak, jak miało dotychczas w latach poprzednich. Komisja podkreśla działanie Wójta w zakresie pozy-
skania nowych środków. Wstępnie dogadane są środki inwestycyjne i wstępne decyzje dotyczące 
kwoty 15.000.000,00 zł. na tereny inwestycyjne w Barczygłowie, a także Komisja podkreśla, że jest 
porozumienie dotyczące inwestycji w Żdżarach dotyczące budowy dróg i drogi w części dotyczących 
dróg gminnych zostaną przekazane na rzecz gminy, co zwiększy także majątek gminy. Według zapo-
wiedzi planowane są podwyżki dla nauczycieli i szereg innych dodatków socjalnych. Komisja ma na-
dzieję, że w całości będą one zrekompensowane przez rząd, bo to w skali budżetu będą to istotne 
kwoty. Projekt budżetu zabezpiecza środki na inwestycje oraz udział własny w otrzymanych dota-
cjach z Polskiego Ładu. Planowane inwestycje służą zabezpieczeniu w wodę przede wszystkim, od-
biór ścieków, co powinno rozwiązać problemy gminy na tym odcinku. Budowa oświetlenia ulicznego, 
chodniki, nowe drogi i nakładki asfaltowe przyczynią się do poprawy bezpieczeństwa. Projekt zabez-
piecza środki na ochotniczą straż pożarną, pomoc dla organizacji sportowych i pozarządowych. Ma-
jąc na uwadze powyższe, Komisja pozytywnie opiniuje budżetu na rok 2024 i drugi temat dotyczący 
prac nad budżetem. Komisje Stałe przekazały do Komisji Budżetu swoje protokoły. W tych protoko-
łach nie zawarto wniosków zmieniających, wnioskujących o zmianę w projekcie budżetu. Komisja 
Budżetu w dniu 6 grudnia z udziałem Przewodniczących Komisji odbyła spotkanie, na którym Pan 
Wójt, Pani Skarbnik przedstawiali szczegółowe informacje dotyczące budżetu, a także opinie RIO  
i Komisja Budżetu oraz Przewodniczący Komisji przegłosowali wniosek do Pana Wójta pozytywnie 
oceniający projekt budżetu na rok 2024 bez złożenia wniosków. Dziękuję bardzo. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. 

e) przedstawienie stanowiska Wójta do ostatecznych wniosków Komisji Budżetu oraz Rozwoju  
i Promocji Gminy zgłoszonych do projektu budżetu, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Pani Skarbnik – Jolanta Sobczak.  

Pani Jolanta Sobczak – Autopoprawka do projektu budżetu Gminy Stare Miasto na rok 2024 wy-
nika z realizacji zadań inwestycyjnych, które otrzymały dofinansowanie Rządowego Funduszu Polski 
Ład oraz uwag wniesionych uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu i tak, dokonano 
zmian dochodów poprzez zwiększenie w dziale rolnictwo i łowiectwo o kwotę 3.179.356,37 zł. oraz  
w dziale drogi publiczne gminne zwiększenie o 530.357,48 zł, co daje zwiększenie w ogólnej kwocie 
3.709.713,85 zł. W takim samym zakresie dokonano zwiększenia wydatków w dziale rolnictwo i ło-
wiectwo, tj. o kwotę 3.179.356,37 zł. na zadania: Rozbudowa oczyszczalni ścieków w m. Modła Króle-
stwa ETAP II wraz z budową kolektora tłocznego od oczyszczalni o kwotę 3.650.909,52 zł. oraz Budo-
wa kanalizacji sanitarnej w m. Posoka o kwotę 113.446,85 zł. W dziale drogi publiczne gminne ogó-
łem zwiększenie o kwotę 530.357,48 zł. w tym Przebudowa ul. Grabowej w Żychlinie o kwotę 
497.770,66 zł. i Przebudowa ulic Szkolnej i Morwowej w m. Stare Miasto o kwotę 32.586,82 zł. Po 
dokonanych zmianach wydatki zwiększą się również o kwotę 3.709.713,85 zł. Natomiast odnosząc się 
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do uwag Regionalnej Izby Obrachunkowej wniesiono poprawki związane ze zmianą klasyfikacji do-
chodów i tak, w dziale ochrona zabytków i ochrona nad zabytkami – zmiana klasyfikacji poprzez 
zmniejszenie w §6370 o kwotę 779.775,50 zł., a zwiększenie w §6090. Również dokonano zmiany 
klasyfikacji wydatków drogi publiczne gminne – zmniejszenie w rozdziale 60002 §6590 o kwotę 
41.700,00 zł., a zwiększenie w rozdziale 60002 §6300 o kwotę 41.700,00 zł. Również w dziale gospo-
darka komunalna i ochrona środowiska zmiana rozdziału poprzez zmniejszenie w rozdziale 90002,  
a zwiększenie w rozdziale 90003 kwotę 9.000,00 zł. Również jest odniesienie się do uwagi związanej  
z nazewnictwem Remont drogi gminnej w nawierzchni asfaltowej i mam uzasadnienie, które Państwu 
zostało przesłane również w tej autopoprawce, które szeroko formułuje, że to zadanie jest zadaniem 
inwestycyjnym, natomiast sama nazwa nazewnictwa jakby nie przekreśla tego wydatku, dlatego też 
zostało ono dofinansowane z budowy lub modernizacja dróg lokalnych i tytuł ten został uznany rów-
nież przez instytucję dotującą, dlatego też pozostał to jako wydatek inwestycyjny. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo.  

f) dyskusja nad projektem budżetu Gminy na 2024 r., 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Pan Radny Lewandowski, udzie-
lam Panu głosu.  

Pan Waldemar Lewandowski – Na pierwszy rzut oka ten nasz budżet wygląda bardzo bogato jak 
mieszkańcy spojrzą na kwotę jaką zaplanowanych wydatków zdaje się, że tego jest bardzo dużo. Tak 
naprawdę w tym budżecie, jest to jeden chyba z trudniejszych budżetów, bo jest bardzo dużo nie-
wiadomych. Wydatki bieżące w zasadzie są około 150.000,00 zł. tylko mniejsze od przychodów bieżą-
cych, jak Pan Przewodniczący Komisji Budżetu powiedział, jeżeli nie otrzymamy środków z budżetu na 
podwyżki dla oświaty w pełnej wysokości, to możemy mieć poważny problem ze spięciem budżetu, 
bo na ten moment to się spina, ale może być różnie. Po raz kolejny jednak mamy bardzo wysoki  
poziom wydatków bieżących, co wcale nie jest takie korzystne tym bardziej, że nadal utrzymuje się 
wysokie oprocentowanie od zaciągniętych zobowiązań kredytowych, co też w znaczącym stopniu 
podnosi te wydatki bieżące. Ja chciałbym się tutaj odnieść do wydatków inwestycyjnych w zakresie 
wodociągów i kanalizacji na terenie gminy, są to bardzo duże zadania. W bieżącym budżecie ze środ-
ków własnych gminy zaplanowaliśmy 2 miliony, mogę się mylić, ale co najmniej 2.300.000,00 zł. 
środków własnych. Te środki będą sfinansowane najprawdopodobniej kredytem, natomiast dlaczego 
o tym mówię? Bo po raz kolejny tutaj apeluję do Pana Wójta o podjęcie działań zmierzających do 
tego, żeby nasze relacje z Zakładem Usług Wodnych, nasze relacja jako gminy uległy zmianie, ponie-
waż ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu ścieków w art. 15 wyraźnie mówi, że 
przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne jest zobowiązane zapewnić budowę urządzeń wodo-
ciągowych i urządzeń kanalizacyjnych ustalonych przez gminę w miejscowych planach zagospodaro-
wania przestrzennego w zakresie uzgodnionym w wieloletnim planie rozwoju i modernizacji, o któ-
rym mowa art. 21. Art. 21 tej ustawy bardzo precyzyjnie mówi, jakie ma obowiązki zakład wodocią-
gowy, który zarabia na tym. Toczymy swego rodzaju spór z wodociągami, ponieważ zdaniem Radnych 
podniesiono w sposób niezasadny i nieuprawniony taryfy na odprowadzanie ścieków i wody, jedno-
cześnie w tych informacjach, które ZUW przekazał do gminy, do mediów widać wyraźnie, że zapla-
nowano tam środki na amortyzację, czyli powinny być zadania inwestycyjne realizowane i nie byle 
jakie, tylko oni powinni opracować plan zadań inwestycyjnych. Chciałbym zwrócić uwagę, że nie 
zwolniliśmy ich z podatków w tym roku od urządzeń, które powinni zapłacić, ale z drugiej strony do-
płacamy 1.000.000,00 zł., 1.000.000,00 zł. dopłacamy do kanalizacji tu mieszkańcom, co najmniej 
1.000.000,00 zł., bo zobaczymy jak to się skończy i to obciąża również wydatki bieżące, że uporząd-
kowanie naszych relacji z ZUW-em powinno doprowadzić raz, że do obniżenia wydatków bieżących, 
bo my musimy urealnić cenę ścieków i wody, bo ZUW tutaj powiem wprost, mam wrażenie, że mija 
się z prawdą, a druga sprawa, to musimy wymusić na nich, żeby przejęli zadania inwestycyjne. Jeżeli 
tego nie chcą zrobić, no to powinniśmy się z nimi pożegnać, bo nie może być tak, że my ponosimy 
tutaj duże wydatki inwestycyjne, a firma wodociągowa, która ma naprawdę te obowiązki czerpie  
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z tego tytułu pożytki. To jest duży wydatek dla budżetu i w zasadzie po zakończeniu tych dwóch du-
żych inwestycji można powiedzieć, że będziemy się musieli skupić tylko na rozbudowie sieci wodocią-
gowej i kanalizacyjnej, bo zarówno sieć hydroforni jak i stacja, jak i oczyszczalnia będą w pełni wydaj-
ne, dlatego po raz kolejny apeluję tu do Pana Wójta o podjęcie działań w zakresie uporządkowania 
naszych relacji z Zakładem Usług Wodnych i postawienia rzeczy z głowy na nogi, bo to oni mają usta-
wowy obowiązki, a nie mają prawa traktować nas jak petentów, bo tak ja to odbieram, pierwsza 
sprawa. Jeżeli chodzi o zadania budżetowe, zadania inwestycyjne, które były omówiliśmy je na komi-
sjach, natomiast w mojej opinii nie uzyskałem informacji na temat jednej pozycji budżetowej, która 
na ten moment to jest nieduża kwota, ale może skutkować dużymi wydatkami i nie znajdują tutaj 
uzasadnienia. Chodzi o zaplanowane 50.000,00 zł. na projekt budowy przedszkola w Żychlinie.  
W poprzednich budżetach były zaplanowane kwoty z tego, co pamiętam 50.000,00 zł., później 
100.000,00 zł. i były wycofywane. W połowie roku, o ile się nie mylę była dyskusja na ten temat, że 
odkładamy ten projekt, ponieważ ilość miejsc w przedszkolach jest wystarczająca. Nie wiem czy coś 
się zmieniło, czy zmienia się koncepcja. Jeżeli się zmieniła koncepcja, no to też trzeba jasno powie-
dzieć. Jeżeli budujemy przedszkole w Żychlinie, to zamykamy oddziały przedszkolne w innych miej-
scowościach, także tu moja taka uwaga, że nie bardzo wiem, w którym kierunku mamy iść, a to jest 
duże zadania inwestycyjne teoretycznie, ponieważ no 50.000,00 zł. nie załatwia nam ani tematu pro-
jektu, w perspektywie budowa przedszkola to jest wydatek rzędu kilkunastu milionów, także myślę, 
że to powinno być chyba bardzo precyzyjnie określone. Ja nie znalazłem w tym zakresie jednolitego 
stanowiska w którym kierunku jako oświata w gminie mamy iść, a ważne by było, żebyśmy zdawali 
sobie sprawę jakie pewne decyzje będzie rodziło konsekwencje. W zasadzie można powiedzieć, że 
jeżeli nie nastąpi jakieś tąpnięcie jeżeli chodzi o stopy procentowe, jakiś gwałtowny wzrost inflacji, to 
mamy szansę te zadania inwestycyjne, które są zaplanowane, które najbardziej interesują mieszkań-
ców zrealizować, natomiast gorzej będzie z wydatkami bieżącymi, bo tutaj przed Panem Wójtem, 
przed Panią Skarbnik są duże zadania, ponieważ jest bardzo dużo niewiadomych i to niezależnych od 
nas, przede wszystkim zależnych od tego, jakie środki zewnętrzne będą na zadania zlecone gminie. 
Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Panu Radnemu. Pan Radny Stasiak.  

Pan Mirosław Stasiak – Panie Wójcie, Szanowna Rado. Ja się odniosę tu do słów Pana Lewan-
dowskiego, którego całkowite stanowisko popieram, jeśli chodzi o te środki 50.000,00 zł., bo te środki 
można po prostu przełożyć do budżetu, ale odniosę się do tych przedszkoli. Szanowni Państwo, prze-
cież wiemy wszyscy, że miejsc w przedszkolu jest bardzo dużo, że są 3 szkoły, które zostały zrobione 
za naszej kadencji i wyposażone w niezbędne urządzenia i nie wyobrażam sobie, żeby ta rada już mo-
że nie będzie miała na to wpływu, ale następna, żeby podjęła taką o decyzję o budowie przedszkola. 
Przedszkole minimum wyniesie około 20.000.000,00 zł. to jest raz, czyli zlikwidowałoby się pozostałe 
przedszkola te 3: Barczygłów, Żdżary i Modła, a dzieci rodzice by musieli przewozić z tych miejscowo-
ści do Żychlina, bo w Starym Mieście na pewno już by nie starczyło miejsca. To tak samo mogą, jeśli 
braknie w Żychlinie przewieźć do Barczygłowa, to jest jedno i to samo, ale co mam na myśli. To, że 
budowanie nowego przedszkola, tworzenie a niszczenie tego, co po prostu mamy doposażonego 
byłoby niezbędnym błędem jaką by Rada podjęła. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Nie mamy więcej zgłoszeń. Panie Wójcie, przy-
chylam się do wniosków Pana Radnego Lewandowskiego i Stasiaka. Z informacji podanych nam przez 
referat oświaty przez Panią kierownik kilkakrotnie wynika, że miejsc przedszkolnych na terenie Gminy 
Stare Miasto mamy wystarczającą ilość. W ubiegłym roku, w połowie roku wrócił temat przedszkola 
w Żychlinie, ponieważ to zadanie to jest wykonaniem dokumentacji projektowej kwota 50.000,00 zł. 
wówczas wróciła kwota 100.000,00 zł. złożyłam wniosek wówczas o wycofanie tej kwoty na rezerwę  
i przygotowanie koncepcji wygaszającej oddziały przedszkolne w małych miejscowościach, ponieważ 
z tym musimy się liczyć, że budowanie nowego przedszkola przy wystarczającej liczbie miejsc przed-
szkolnych będzie skutkowało wygaszaniem tych oddziałów w małych miejscowościach przy małych 
szkołach i tak, mając zaplecze w tej chwili, jeśli chodzi o szkoły. W szkole w Barczygłowie ubywa nam 
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oddziałów, obiekt jest przygotowany do przyjęcia dzieci, obiekt z odpowiednim terenem, ogrodzo-
nym placem zabaw, gdzie można wykorzystać go na dodatkowe w razie potrzeby miejsca przedszkol-
ne, więc zaplecze w tym zakresie mamy i teraz pytanie. Jeżeli nam opustoszeją małe szkoły, co z tymi 
budynkami? Mamy przykład szkoły w Główiewie, który w bardzo niedługim czasie po likwidacji szkoły 
stał pusty. Czekaliśmy na podmiot, który będzie zainteresowany wynajęciem tego budynku i w bardzo 
krótkim czasie okazało się, że budynek trzeba wyremontować, to był praktycznie kapitalny remont, 
który ponosi za sobą odpowiednie środki, więc jeżeli mamy wystarczająco ilość miejsc przedszkol-
nych, w perspektywie mamy budynki, które mogą zostać puste, bo jeżeli nie będzie dzieci, nie będzie 
szkoły, jaki jest cel w tej chwili podejmowania decyzji w sprawie wykonanie projektu?  I na to pytanie 
chcielibyśmy uzyskać odpowiedź. 50.000,00 zł. w dziale 80104 rozdział 6050 na wykonanie dokumen-
tacji projektowej przedszkola w Żychlinie. Chcielibyśmy się dowiedzieć, co w tym zakresie będzie wy-
konane i przedstawienie nam potrzeby w tej chwili budowy tego przedszkola przy wystarczającej 
liczbie miejsc przedszkolnych na terenie Gminy Stare Miasto.  

Pan Dariusz Puchała – Jeśli można, już odpowiadam. Drodzy Państwo, przecież nikt tu nie mówi 
o zamykaniu jakichkolwiek przedszkoli czy likwidacji czy zmienia formy tak. Takie były kiedyś działania 
podjęte w Barczygłowie, które, że tak powiem nie dostały aprobaty społecznej tak. To, czy dzieci bę-
dzie więcej czy dzieci będzie mniej, to nie zależy w gruncie rzeczy od nas, bo na to mamy wpływ, ale 
nie koniecznie duży. Jeżeli chodzi o temat tego zadania który jest, bo mamy tam wiele zadań w bu-
dżecie, takie które odnoszą się do celów jakie byśmy mogli, że tak powiem uzyskiwać, aczkolwiek 
biorąc pod uwagę to, że musimy też myśleć do przodu i zabezpieczając w jakiejkolwiek formie, że tak 
powiem potrzeby, czy rozważając, czy będziemy mogli wchodzić w nowe wnioski jeżeli pojawią się 
środki itd. i to nie jest tak, że każde zadanie, które jest ujęte w budżecie będzie realizowane w na-
stępnym roku, takiej pewności nigdy nie mamy i czy te środki będą przekazane czy będą wydane  
w takiej formie. My jeszcze nie wiemy, ja nawet tego nie wiem, ale Drodzy Państwo, ale niestety ja 
muszę patrzeć szerzej na wszystko na to, co się będzie działo na terenie gminy. Jest tam wiele zadań  
i widzę, że to zadanie w budżecie wywołuje emocje. Ja jeszcze raz powtórzę, nikt nie będzie zamykał 
żadnych szkół tak. Na razie dbamy o nie w takiej formie, żeby były unowocześnione, żeby budynki 
były w dobrej formie i tutaj dementuję 100%, że nie będzie zamykania żadnych szkół, chyba że na-
prawdę trafi się taka sytuacja, że dzieci ze szkoły same wyjdą, czyli nie będzie już konkretnie możli-
wości, żeby te lekcje się tam odbywały. Kolejna sprawa dotyczy tego, co wszyscy mówią. No mamy 
potrzebę, a to cmentarz, a to inne rzeczy i to wszystko jest wzięte pod uwagę w tym budżecie. Ja nie 
mogę Państwu powiedzieć, powtórzę to, co było na początku, że każde z zadań będzie zrealizowane 
w roku 2024. To, co Pani Przewodnicząca powiedziała, były 2 razy sytuacje, w których było zgłoszone 
do budżetu 150.000,00 zł., raz 100.000,00 zł. te środki były przekazane na inne cele, ale oczywiście 
tak, jak mówiłem w miarę możliwości tego, co możemy robić. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Z naszej strony nie padło twierdzenie, że szkoły będą zamykane, 
tylko oceniamy realnie sytuację za przykład dając Szkołę w Barczygłowie, w której nie mamy już kilka 
oddziałów i która nam pustoszeje i z tym należy się liczyć, ale podstawowym argumentem jest wy-
starczająca ilość miejsc przedszkolnych na terenie Gminy Stare Miasto i teraz w momencie budowy 
nowego przedszkola nie będziemy w stanie utrzymać nowych oddziałów, nowego przedszkola i bar-
dzo małych oddziałów wówczas przy szkołach przedszkolnych, z tym musimy się liczyć, ale podsta-
wowy argument to wystarczająca ilość miejsc przedszkolnych na terenie naszej gminy.  

Pan Dariusz Puchała – Tak. Ja dopowiem, że na terenie gminy mamy zapewnione miejsca dla 
wszystkich naszych dzieciaków. Czyli jeżeli rodzice zdecydują, bo tutaj oczywiście jest taka możliwość, 
że to rodzice decydują do których miejsc te dzieci są, że tak powiem gdzie uczęszczają i mówię to 
świadomie. My do końca na to wpływu nie mamy, gdzie te dzieci będą, że tak powiem uczęszczały do 
szkoły, bo wcale nie jest tak, że chodząc do szkoły do jednej miejscowości czy do przedszkola w tej 
samej miejscowości będzie chodziło dziecko do szkoły. Zgadza się, jeszcze myślę, że teraz nie nastąpi 
żadna taka drastyczna zmiana albo taki duży przyrost naturalny, że my będziemy mieli problem  
z miejscami w przedszkolach. Dziękuję. 
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 Przewodnicząca Rady Gminy – Z danych, które były nam w międzyczasie w różnych informa-
cjach przekazywane akurat ilość dzieci szkolnych zmniejsza nam się, więc no nie możemy tu liczyć na 
jakiś gwałtowny przyrost, jeśli chodzi o dzieci przedszkolne czy … dzieci szkolne, dlatego nasze pyta-
nie o potrzebę realizacji tego zadania, no padło na Komisjach również stwierdzenie, że może pojawią 
się jakieś projekty, ale trzecia edycja Polskiego Ładu, edycja kierowana do gmin popegeerowskich 
dawała nam 98% sfinansowania inwestycji przy 2% wkładzie ze strony gminy. Nie korzystaliśmy z tego 
przy budowie przedszkola, stąd też nasze pytanie i nasze obawy. Jest pozycja 50.000,00 zł. i teraz czy 
wbrew potrzebie mamy tę pozycję przyjąć w budżecie, no to jest bardzo dla nas niewygodna sytua-
cja. Nie ma takiej potrzeby i jest pozycja w budżecie.  

Pan Dariusz Puchała – To jeszcze dopowiem, że wiedzą Państwo, że teren na którym miałoby być 
przygotowywane przedszkole był przekazany przez KOWR tak, a tam jednym z zadań, jednym z wpi-
sów w umowie jest przekazywanie coroczne kwoty na załóżmy jakąś inwestycję na terenie, który jest 
pozyskany. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Rozumiemy, że z tego tytułu pozostaje ten zapis 50.000,00 zł. no 
te przed głosowaniem chcielibyśmy te sprawę wyjaśnić, bo to Rada podejmuje decyzję i musimy być 
pewnie, co do podjętej przez nas decyzji.  

Pan Dariusz Puchała – Jeszcze raz powtórzę. Wymóg, że musimy corocznie przeznaczać środki na 
określone miejsce czy akurat na tą działkę, którą tam jest przeznaczona na cele rekreacyjno-
oświatowe jest spełniony tak, a czy będzie realizowane to w takiej formie czy innej na razie przykła-
dowo podany jest temat dokumentacji.  

Przewodnicząca Rady Gminy – No akurat ja osobiście z tym uzasadnieniem zgodzić się nie mogę, 
bo to są 2 różne zadania jak dla mnie i trudno się z tym zgodzić, że w ramach takiego zapisu będzie 
spełniony ten wymóg, jednak konkretny zapis utwierdziłby nas w przekonaniu, że jest to słuszne. Czy 
jeszcze mamy jakieś uwagi? Pan Radny Lewandowski. 

Pan Waldemar Lewandowski – Budżet jest, jednak kierunkuje prace na danych rok, ale i na przy-
szłe lata, szczególnie jeżeli chodzi o projekty. Zgadzam się z Panem Wójtem w jednym zakresie, że 
mogą się pojawić środki zewnętrzne, które pozwolą nam zrealizować określone cele i powinniśmy być 
na to przygotowani, tylko pytanie jest jedno. Czy jak się pojawią środki na budowę obiektów, które 
nam są zbędne, to też będziemy je budować? No chyba nie. My jako Radni też powinniśmy patrzeć  
i wychodzić poza swój obwód i okręg, bo jesteśmy Radni nie z danej ulicy, tylko z gminy i tutaj powin-
niśmy naprawdę stawiać zadania i cele, które potrzeby jakie są na przyszłość w ramach całej gminy. 
To, co mówiłem na Komisji. Jeżeli mamy wystarczającą ilość miejsc w przedszkolach, to pytanie czy na 
ten moment musimy budować przedszkole? Ja rozumiem mieszkańców Żychlina, każdy chciałby mieć 
blisko przedszkole, ale musimy się kierować, że tak powiem dobrem całej gminy. Uważam, że to jest 
też duża inwestycja, bo te 50.000,00 zł., to nie są duże pieniądze, natomiast to w ślad za projektem 
idą wydatki na przedszkole, to są duże pieniądze, a jeżeli o zabezpieczenie miejsc przedszkolnych 
mamy wystarczająco. Pytanie jest jedno, co tak naprawdę potrzebne jest w Żychlinie? W Żychlinie  
w szkole potrzebna jest sala gimnastyczna. Może nie taka hala jak jest w Liścu niekoniecznie, ale jeżeli 
mówimy o oświacie i o tym, żeby dzieci miały właściwy poziom nauki, to tam jest potrzebna sala gim-
nastyczna i gdyby był taki zapis, to pewnie nikt by się nie sprzeciwiał, bo to jest uzasadnione. Szkoła 
jest, była i będzie. Dzieci czy z Żychlina,1 czy ze Żdżar, czy ze Starego Miasta wszystkie powinny mieć 
takie warunki i wtedy, jeżeli pieniądze byłyby na tego typu projekt, to miałoby to sens, bo w przypad-
ku, ja nie mówię, że mamy już budować salę, bo pieniędzy jest, ale jeżeli pojawią się środki zewnętrz-
ne, to jest to taki dobry cel na przyszłość, bo jakieś cele sobie trzeba stawiać. Mamy sporo potrzeb, 
nie zbudujemy wszystkich chodników, dróg od razu, robimy to systematycznie, natomiast tak. Wtedy 
poszukajmy środków na taką rzecz, która będzie potrzebna i może zastanówmy się, że jeżeli pojawią 
się takie możliwości, to idźmy w tym kierunku, czyli wtedy przesuńmy te środki, które chyba będzie 
bardziej celowe, bo ja się obawiam o jedno, to pewnie nie będzie dotyczyło naszej Rady, nowi Radni 
nie będą pamiętali jaka jest dyskusja i projekt przedszkola z Żychlina wyskoczy jak królik z kapelusza, 
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zostanie przegłosowany i pójdzie. Stąd moje obawy. Nie najbardziej potrzebny i najbardziej celowy, 
jeżeli mamy się skupić nad inwestycjami potrzebnymi dla gminy takimi strukturalnymi, to pomyślmy 
o obiektach, na które można też pewnie będzie znaleźć dofinansowanie, które rzeczywiście są nie-
zbędne i potrzebne. Tak, jak była potrzebna i jest w budżecie, są środki na zaplecze kuchenne w szko-
le w Liścu, bo Stare Miasto ma salę gimnastyczną, świetlicę, szkołę, to co … stołówkę to, co powinno 
być we wszystkich szkołach, natomiast tworzenie i powielanie tych samych obiektów, no chyba nas 
jeszcze na to nie stać, natomiast ja mówię wprost. Mam wątpliwości, przez tą kadencję różne rzeczy 
się zdarzały. Ja w wielu sytuacjach się zgadzałem, w wielu nie, byłem przegłosowany, natomiast po-
wiem wprost. Obawiam się, że to jest 50.000,00 zł. na przedszkole na potrzeby przyszłych wyborów 
samorządowych i to by było, że tak powiem tak, będziemy budować przedszkole. Nagle obawiam się, 
że taki projekt się może zmaterializować, bo dorzucimy trochę jest projekt i później jest krok dalszy. 
Jak już jest projekt, to musimy budować nie, bo szkoda pieniędzy na projekt, bo wcale nie jest pewne, 
że ten budżet będzie realizował ten skład Radnych, ale i ten sam Wójt, bo Panie Wójcie może się oka-
zać, że Pan miał taki pomysł, ani Pana nie będzie, ani nas nie będzie, a przyjdzie ktoś i powie tak: Je-
stem Wójtem, pochodzę z Żychlina, buduję przedszkole w Żychlinie, mam takiego pomysła. Stąd na-
sze obawy. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Szanowni Państwo, zgłaszam 
wniosek formalny o przeniesienie tej kwoty 50.000,00 zł. z zadań dział 80104 rozdział 6050 Budowa 
przedszkola integracyjnego w m. Żychlin – wykonanie dokumentacji projektowej na rezerwę celową 
już podaję, rezerwa celowa w sprawie właśnie wykonania tejże dokumentacji i w nowym roku po 
przyjęciu budżetu, wówczas wiedząc w jaki sposób sytuacja się rozwija, jakie są potrzeby, wykorzy-
stanie tych pieniędzy być może będzie nowe rozdanie różnych wniosków, czy pozwoli to nam na wy-
korzystanie chociażby budowy sali gimnastycznej, które w szkołach są niezbędne uważamy na rezer-
wę celową, inwestycyjną. Czy takie uzasadnienie jest wystarczające? 

Pan Dariusz Puchała – Mogę tak? Czyli rozumiem, że w tym przypadku … to zadanie chodzi  
o przeniesienie tej nazwy, tych pieniędzy w rezerwę inwestycyjną, aczkolwiek no dobrze, bo jeżeli 
tak, bo patrzę właśnie na działki, których jesteśmy w posiadaniu, które są właśnie w Żychlinie, bo nikt 
nie powiedział Drodzy Państwo o tym. Jeżeli miałaby być sala sportowa kiedykolwiek w przyszłości 
itd., to tutaj łącznie ten teren, tj. około … tam jest 2,5 ha gruntu tak, a biorąc pod uwagę już mieliśmy 
ostatnio takie propozycje budowania przedszkola przy straży czy przy Remizie OSP Żychlin, który sam 
zawetowałem to do tego się też przyznaję, że mi się to miejsce nie podobało. Jakkolwiek sytuacja,  
w którym te środki może niekoniecznie dobra nazwa z przeznaczeniem na przedszkola, tj. dokumen-
tację, ale teren, który tam jest, to jest około 2,5 ha powyżej 2 ha, 2,5 ha o ile się nie mylę mógłby być 
też przeznaczony tak, jak mówiłem rekreacyjno-oświatowe.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Stworzenie rezerwy … 

Pan Dariusz Puchała – Tu nie wskazujemy nazwy, ale zadanie … 

Przewodnicząca Rady Gminy – … pozwoli w przyszłym roku na dokładnie określenie w miarę 
rozwoju sytuacji na co te pieniądze będą dalej przeznaczone z rezerwy.  

Pan Paweł Kwieciński – Pani Przewodnicząca, można prosić o głos? 

Przewodnicząca Rady Gminy – Pan Radny Kwieciński, udzielam Panu głosu.  

Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo, no nie da się ukryć, że 
ten teren w Żychlinie jest wyjątkowo atrakcyjny i rzeczywiście musimy dbać, żebyśmy się tego terenu 
nie pozbyli, bo to jest praktycznie w centrum miejscowości i obojętnie właśnie, jeśli chodzi o nawet  
w przyszłości o sale gimnastyczną, czy halę obojętnie jak to zwał. Szkoła Podstawowa w Żychlinie nie 
ma możliwości terenowych, żeby postawić. Ten teren jest wyjątkowo, jeszcze raz podkreślam wyjąt-
kowo atrakcyjny i starajmy się ten temat zatrzymać w taki czy inny sposób, ale żebyśmy tego terenu 



Strona 23 z 29 
 

nie stracili tak, jak tutaj Pan Wójt wspomniał, że jedną z gwarancji, że ten teren będziemy mogli się  
w 100% na tym terenie uwłaszczyć to jest to, że przeznaczymy go pod konkretny cel. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Radnemu. Pan Przewodniczący Teodorczyk.  

Pan Karol Teodorczyk – Długo przysłuchiwałem się, starałem, wszyscy raczej wiedzą, że ja jestem 
Radnym z Żychlina, więc jakby w niektórych wypowiedziach nawet odbierałem to jakby adresowane 
wprost do mnie czy pozostałych Radnych. Były takie stwierdzenia, że niepotrzebne dodatkowe miej-
sca w przedszkolu dla mieszkańców Żychlina. Otóż nie dla Żychlina. To jest przedszkole, jeżeli mówi-
my o przedszkolu samorządowym, to gminne przedszkole samorządowe. Gmina Godów z budżetem 
o połowę mniejszym od nas ma wybudowane 2 przedszkola samorządowe z prawdziwego zdarzenia. 
Duże, wielooddziałowe przedszkola. Czy tam tak rzeczywiście się układa jak u nas, że w szkołach ma-
my zaadaptowane pomieszczenia na przedszkola, ja tego nie wiem, nie chcę porównywać. Druga 
moja uwaga jest taka, że kilka wypowiedzi było takich, że dzisiaj mamy pokrycie, jeżeli chodzi o miej-
sca w przedszkolach. Dzisiaj mamy, ale czy my tylko analizując budżet przyszłoroczny mamy myśleć  
o tym co jest dzisiaj? Nie widzimy ile się buduje nowych budynków deweloperskich i innych? Ja nie 
wiem, statystyki nie znam, ale musimy sobie wyobrażać, że zapotrzebowanie na miejsca przedszkolne 
będzie rosło. Ewentualne wybudowanie w przyszłości jakiej, dalekiej być może przyszłości tego obiek-
tu, to jest po prostu spojrzenie w przyszłość, robienie jakiejś projekcji przyszłościowej, no tak się bu-
duje budżety. My mamy WPF, po to jest WPF, żeby planować wydatki finansowe na wiele lat do 
przodu, więc i wydatki inwestycyjne również jak sądzę trzeba myśleć. Wcale to nie oznacza i tutaj  
w ogóle nie rozumiem takich emocji, jednoczesnej likwidacji tych oddziałów w poszczególnych miej-
scowościach przy szkołach tych mniejszych, dlaczego? Niech one sobie będą dalej, będzie Wam  
w przyszłości przybywało dzieci. Nie wiem, być może tu Pani Skarbnik by szybko powiedziała, ale cał-
kiem okrągłą kwotę wydajemy również na pobyt naszych dzieci w przedszkolach konińskich prawda? 
Czy mogłaby Pani tak szacunkowo powiedzieć? To jest corocznie też jakaś kwota. Szacunkowo choć-
by. Corocznie, czyli prawie 1.000.000,00 zł. dodatkowo musimy płacić do budżetu miasta Konina, 
żeby nasze dzieci tam … Dlaczego rodzice decydują żeby tam je ulokować? Ja nie wiem, ale mogę 
przypuszczać, że gdyby było przedszkole samorządowe i miało miejsca nowoczesne, przygotowane 
właśnie przyszłościowo w Żychlinie. Może być w innej miejscowości, ale mówimy o Żychlinie, dlatego 
że wcześniej Pan Wójt poprzez swoje działania zapewnił właściwy grunt, właściwej powierzchni i lo-
kalizacji, żeby można było tej inwestycji podjąć, a więc tak. Podsumowując, w moim przekonaniu 
pozostawienie perspektywy możliwości wybudowania przedszkola samorządowego wydaje się za-
sadna. Czy tak kwota jest wystarczająca? Wykonanie projektu 50 czy powiedzmy sobie podobna kwo-
ta, jednocześnie jest to ruch w kierunku zainwestowania terenu, który otrzymaliśmy z KOWR-u. Abso-
lutnie nie wyobrażam sobie, żeby likwidować mniejsze przedszkola czy oddziały przedszkolne  
w mniejszych miejscowościach, natomiast myślę, że perspektywę budowy przedszkola samorządo-
wego powinniśmy wszyscy dostrzegać. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Panie Przewodniczący, zapewniam, że nie padło to słowo, że to 
jest niepotrzebne, tylko wielokrotnie otrzymaliśmy informacje, że miejsc przedszkolnych mamy dość. 
Tak, jest ona w wystarczającej ilości. Przesunięcie tych, tzn. to jest wniosek. Decyzja będzie należała 
do Państwa na rezerwę celową nie zamyka tej drogi, ale tu jednak chcielibyśmy mieć pewność, jak ta 
sytuacja rozwinie się po przyjęciu budżetu w nowym roku, jakie będą dofinansowania, z czego bę-
dziemy mogli korzystać, natomiast kwotę z rezerwy celowej w razie potrzeby zawsze możemy prze-
sunąć na daną inwestycję. Czy w tym punkcie porządku obrad ktoś z Państwa chciałby jeszcze w dys-
kusji nad budżetem? Dyskusja nad projektem budżetu gminy na 2024 rok. Czy ktoś jeszcze z Państwa 
Radnych chciałby zabrać głos?  

g) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich głosowanie, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Otwieram dyskusję nad wniesionymi poprawkami. Kto z Państwa 
w tym punkcie porządku obrad chciałby zabrać głos? Nie mamy zgłoszeń do dyskusji. Wobec tego, 
przegłosujemy. Głosowaniu w tej chwili będą podlegały poprawki wniesione do uchwały budżetowej. 
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Oczywiście, że tak. Mamy w tej chwili tak, jak odczytałam. Pierwsze głosowanie nad wniesionymi 
poprawkami, czyli nad autopoprawką. Tak, jak mamy w porządku obrad. Nie, mój wniosek będziemy 
głosować przed budżetem. Oczywiście, że tak. To jest głosowanie w sprawie autopoprawki tak, jak 
wynika to z porządku obrad tak, wkradł się taki mały chochlik.  

 
     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –    2 głosy 

 
„za” 12 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 2 głosy. Autopoprawkę przyjęto wymaganą ilością gło-
sów.   

„Za” przyjęciem autopoprawki głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, 
Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Wejman Lesław, 
Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Od głosu „wstrzymał się” radny:  Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł.  

Wniesione poprawki do projektu budżetu na rok 2022 stanowią załącznik nr 14 do niniejszego proto-
kołu.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – I w tym miejscu ponawiam swój wniosek formalny, tj. przeniesie-
nia kwoty 50.000,00 zł. z zadania w dziale 80104 rozdział 6050 Budowa przedszkola integracyjnego  
w m. Żychlin – wykonanie dokumentacji projektowej na tzw. rezerwę celową, inwestycyjną. Przystę-
pujemy do głosowania.  

     „za”                         –  8 głosów 
     „przeciw”               –  5 głosów 
     „wstrzymało się”   –      1 głos 

 
„za” 8 głosów, „przeciw” 5, „wstrzymało się” 1 głos. Tym samym wniosek formalny przeze mnie zgło-
szony zostaje wprowadzony, został przyjęty.    

„Za” przyjęciem wniosku głosowali radni: Kujawa Mirosław, Lewandowski Waldemar, Stasiak Miro-
sław, Szyszyński Andrzej, Turajska Halina, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław.  

„Przeciw” głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Teodorczyk Karol, 
Wejman Lesław.  

Od głosu „wstrzymał się” radny:  Kwieciński Paweł.  

h) głosowanie uchwały 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Będzie to głosowanie uchwały z przyjętą autopoprawką Wójta 

Gminy Stare Miasto oraz przyjętym przeze mnie zgłoszonym wnioskiem formalnym.  
Uchwała Nr LXXVI/515/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie uchwa-
ły budżetowej na rok 2024.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –      1 głos 

 
„za” 13 osób, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1 osoba. Projekt budżetu gminy na rok 2024 został przy-
jęty wymaganą ilością głosów.    
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„Za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kwie-
ciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turaj-
ska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław.  

Od głosu „wstrzymał się” radny:  Kujawa Mirosław.  

Uchwała otrzymała Nr LXXVI/515/2023 i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Szanowni Państwo, 15 minut przerwy. 

Przerwa: 12:18 - 12:34. 

Punkt 9 porządku obrad – Podjęcie apelu w sprawie zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wiel-

kopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze woje-
wództwa wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których nastę-
puje spalanie paliw. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Druk Nr 665 A. O uzasadnienie proszę kierownika referatu – Panią 
Magdalenę Kusiak.  

 Pani Magdalena Kusiak – Szanowni Państwo, w związku z obowiązkiem wynikającym z uchwały 
antysmogowej, która nakłada wymianę kotłów na węgiel i drewno poniżej 3 klasy i bezklasowych do 
końca roku 2023 oraz kominków i pieców do końca 2025 roku Rada Gminy Stare Miasto postanowiła 
podjąć Apel i zwrócić się do Sejmiku Województwa Wielkopolskiego o zmianę tych terminów i prze-
sunięcie ich na dzień 31.12.2027 r. Powyższe podyktowane jest niestabilną sytuacją ekonomiczną  
i polityczną, z zaburzeniami na rynkach paliw, niejasnymi wytycznymi Unii Europejskiej w kwestii 
wykorzystania paliw, czy niewłaściwą dostępnością środków do czasu w jakim należało wykonać wy-
tyczne wynikające z uchwały antysmogowej. Przesłanką do wydłużenia terminów na wymianę starych 
kotłów na węgiel i drewno jest również zachęcanie mieszkańców do skorzystania z Programu Czyste 
Powietrze oraz planowanych programów Funduszy Europejskich z nowej perspektywy finansowej 
2021-2027, na realizację których potrzebny jest czas. W związku z powyższym podjęcie apelu jest  
w pełni uzasadnione. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  

Apel Nr LXXVI/1/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie zmiany 
Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w spra-
wie wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie 
eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    12 głosów 
„przeciw”                 –      1 głos 
„wstrzymało się”   –       1 głos 

„za” 12 głosów, „przeciw 1”, „wstrzymujących się” 1 głos. Apel przyjęto wymaganą ilością głosów.  
 
Za przyjęciem apelu głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kwieciński 
Paweł, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wil-
czyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 
 
„Przeciw” głosował radny: Lewandowski Waldemar. 
 
Od głosu „wstrzymał się” radny: Kujawa Mirosław. 
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Apel otrzymał nr LXXVI/1/2023 i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Punkt 10 porządku obrad – Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie emisji obligacji ko-
munalnych. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Skarbnika Gminy – Panią Jolantę Sobczak.  
 
Pani Jolanta Sobczak – W roku 2023 rozpoczęto procedurę emisji obligacji komunalnych przypa-

dających właśnie na rok 2023. W wyniku przeprowadzenia postępowania wyłoniono bank do emisji 
obligacji. Wysokość emisji uzależniona była jednak od realizacji dochodów i wpływów z tytułu rozli-
czenia projektów oraz realizacji wydatków na rok 2023. W celu zachowania przeprowadzonej proce-
dury oraz planowanej emisji obligacji w roku 2024 zachodzi konieczność zmiany uchwały w sprawie 
emisji obligacji komunalnych z roku 2023 na rok 2024. Planowana emisja obligacji w roku 2024 wyno-
si 7.500.000,00 zł, a zatem mieści się w założeniach roku 2024. Ponadto wykup obligacji pozostaje  
w latach określonych w uchwale z roku 2023. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 

Uchwała Nr LXXVI/516/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku zmieniająca 
uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 głosów, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Uchwała otrzymała LXXVI/516/2023 i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Punkt 11 porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Konińskiemu. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały poproszę kierownika referatu – Pana 
Damiana Majewskiego.  

 
Pan Damian Majewski – Dzień dobry. Witam wszystkich serdecznie. W budżecie na rok 2024 za-

planowane zostały środki finansowe na udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Konińskiego  
w kwocie 182.000,00 zł. Planowana pomoc finansowa przeznaczona jest na realizację zadania pn. 
Przebudowa dróg powiatowych. Podjęcie uchwały jest zasadne i celowe. Pozwoli na podpisanie poro-
zumienia pomiędzy Gminą Stare Miasto a Starostwem Powiatowym na realizację przedmiotowej 
inwestycji.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Zgłoszeń nie mamy, dyskusję zamykam. 
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Uchwała Nr LXXVI/517/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie udzie-
lenia pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 głosów, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę podjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Uchwała otrzymała LXXVI/517/2023 i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Punkt 12 porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Konińskiemu. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Pana kierownika Majew-
skiego.  

 
Pan Damian Majewski – W budżecie Gminy Stare Miasto na rok 2024 zaplanowane są środki fi-

nansowe również na udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Konińskiego tym razem w kwocie 
4.869,05 zł. Planowana pomoc finansowa przeznaczona jest na realizację zadania pn. Wykonanie 
bezpiecznego przejścia dla pieszych w ciągu drogi 3240P w miejscowości Stare Miasto. Podjęcie 
uchwały jest zasadne i celowe. Pozwoli na podpisanie porozumienia pomiędzy Gminą Stare Miasto a 
Starostwem Powiatowym na realizację przedmiotowej inwestycji.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń.  
 

Uchwała Nr LXXVI/518/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie udzie-
lenia pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 głosów, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Uchwała otrzymała LXXVI/518/2023 i stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Punkt 13 porządku obrad – Przyjęcie planów pracy Komisji i Rady Gminy na 2024 r. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Z czego 2 plany pracy podlegają głosowaniu, tj. Plan Komisji Rewi-
zyjnej i Plan Rady Gminy. Pozostałe Komisje proponuję o złożenie planów pracy w Biurze Rady. Te 
plany będą zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej. Bardzo proszę o przedstawienie Planu 
pracy Komisji Rewizyjnej. Proszę Pana Przewodniczącego – Michała Kałużnego.  
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Pan Michał Kałużny – Plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Miasto na rok 2024.  
I,II kwartał.  Analiza sprawozdania Wójta Gminy Stare Miasto z wykonania budżetu za rok 2023.  
Opracowanie opinii w sprawie wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za rok 2023. Przygotowanie 
wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Stare Miasto za rok 2023. III kwartał. Ocena spra-
wozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2024 roku oraz wypracowanie opinii w tym zakre-
sie. IV kwartał. Przygotowanie sprawozdania z działalności komisji rewizyjnej w roku 2024. Wypraco-
wanie wniosków do projektu budżetu gminy na rok 2025. Na bieżąco, w zależności od potrzeb kon-
trole problemowe wybranych wydatków budżetowych oraz sposobu realizowania zamówień publicz-
nych przez urząd gminy. Plan pracy komisji jest planem ramowym. Może być aktualizowany według 
zaistniałych potrzeb. Komisja planuje odbywanie posiedzeń w terminach wynikających z bieżących 
potrzeb działalności Rady. Plan pracy został Państwu przesłany zgodnie ze statutem gminy do końca 
listopada 2023 roku. Radni nie zgłosili uwag i propozycji do planu pracy Komisji Rewizyjnej. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Przystępujemy do głosowania planu pracy Komi-
sji Rewizyjnej na 2024 rok.  

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 Radnych oddało głos, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0. Plan Pracy Komisji Rewizyjnej na 
rok 2024 został przyjęty jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, 
Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, 
Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Plan Pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Plan Pracy Rady Gminy Stare Miasto na 2024 rok. W każdym mie-
siącu punktem stałym jest podjęcie uchwał w sprawach bieżących. Styczeń. 1. Sprawozdania z dzia-
łalności Gminnej Spółki Wodnej w Starym Mieście za 2023r. 2. Sprawozdanie z pracy Komisji Stałych 
oraz Rady Gminy Stare Miasto za 2023r. 3. Informacja o pozyskanych środkach pozabudżetowych na 
zadania realizowane przez Gminę Stare Miasto w 2023r. 4. Ocena stanu gminnych dróg wewnętrz-
nych. Luty. 1. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto  im. prof. Joanny 
Papuzińskiej za 2023r. 2. Sprawozdanie z działalności Klubów i Świetlic Wiejskich za 2023r. 3. Spra-
wozdanie z działalności Zakładu Gospodarki  Komunalnej  w Starym Mieście za 2023r. Marzec.  
1. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciw-
działania  Narkomanii  Gminy Stare Miasto za 2023r. 2. Sprawozdanie z realizacji programu współpra-
cy Gminy Stare Miasto z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działal-
ność pożytku publicznego oraz przyznanych dotacji za 2023r.  Kwiecień. 1. Informacja o stanie bez-
pieczeństwa Gminy Stare Miasto za 2023r. 2. Sprawozdanie z działań w zakresie  wspierania rodziny  
i systemu pieczy zastępczej w Gminie Stare Miasto za 2023r. Maj. 1. Sprawozdanie z działalności 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starym Mieście za 2023r. 2. Ocena zasobów pomocy spo-
łecznej za 2023r. dla Gminy Stare Miasto. Czerwiec. 1. Harmonogram prac remontowych w placów-
kach oświatowych. 2. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy - debata społeczna. 3. Rozpatrzenie spra-
wozdania z wykonania budżetu Gminy za 2023 rok. 4. Podjęcie uchwały w sprawie  absolutorium. 
Sierpień. 1. Informacja o stanie przygotowania placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego. Wrzesień. 1. Sprawozdanie z realizacji zadań letniego wypoczynku dzieci i młodzieży  
w 2024r. Październik. 1. Przedstawienie informacji z analizy oświadczeń majątkowych radnych i pra-
cowników, którzy zobowiązani są do jego złożenia. 2. Informacja o przeprowadzonych postępowa-
niach przetargowych w 2024r. 3. Sprawozdanie z realizacji zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 
2024r. 4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stare Miasto za rok szkolny 
2023/2024. Listopad. 1. Uchwalenie stawek podatków i opłat lokalnych na 2025 rok. 2. Sprawozdanie 
z działalności Zespołu interdyscyplinarnego ds. wdrażania programu przeciwdziałania przemocy  
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w rodzinie za 2023r. 3. Ocena stanu dróg gminnych oraz  mostów. Grudzień. 1. Uchwalenie Gminne-
go Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  Narko-
manii  dla Gminy Stare Miasto na rok 2025. 2. Uchwalenie  WPF oraz budżetu Gminy na 2025r.  
3. Przyjęcie planów pracy Komisji  Stałych i Rady Gminy Stare Miasto na 2025r. Przystępujemy do 
głosowania przedstawionego planu pracy Rady Gminy na rok 2025. Przepraszam 2024. Niektóre rze-
czy tak, jak podatki czy nowy budżet to będzie w roku 2025. 
 

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 głos oddało Radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0 głosów. 
 
Za przyjęciem głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, 
Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, 
Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

Plan Pracy Rady Gminy Stare Miasto na 2024 rok stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Punkt 14 porządku obrad – Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Komisje w danym punkcie porządku obrad, a mianowicie w punk-

cie pracy nad nowym budżetem na rok, uchwalenia budżetu na rok 2024 przedstawiły swoje infor-
macje. Czy ktoś z Panów Przewodniczących chciałby jeszcze w tym punkcie porządku obrad zabrać 
głos? Nie. 

 
Punkt 15 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Kto z Pań, Panów Radnych chciałby zabrać w tym punkcie porząd-
ku obrad głos? Nie mamy zgłoszeń. Czy Panie, Panowie Sołtysi chcieliby w tym punkcie porządku ob-
rad zabrać głos? Nie mamy również zgłoszeń.  

 

Punkt 16 porządku obrad – Zakończenie obrad LXXVI sesji Rady Gminy. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Zamykam obrady LXXVI sesji Rady Gminy Stare Miasto. Dziękuję 

Państwu za udział w sesji. 

LXXVI sesja zakończyła się o godz. 12:49. 
 
                   Protokołował:                                                                            Prowadząca obrady sesji:    

 

 

 

 

 


